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Buldan: "Öcalan azadlığa çıxmalıdır"
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Kongre’nin toplanmasını istedi
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İlham Əliyev Şəmkir hərbi birliyinin hərbi
şəhərciyi ərazisində yeni inşa olunmuş
qərargah binasının açılışında iştirak edib
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Prezident, Silahlı Qüvvələrin Ali Baş
Komandanı İlham Əliyev Şəmkir hərbi
birliyinin hərbi şəhərciyi ərazisində yeni

inşa olunmuş qərargah binasının
açılışında iştirak edib.

Azərbaycan Prezidenti, Ali Baş
Komandan İlham Əliyevin rəhbərliyi ilə
Silahlı Qüvvələrin maddi-texniki baza-
sının möhkəmləndirilməsi istiqamətində
mühüm addımlar atılıb. Bu gün Azərbay-
canın bölgədə ən yüksək mövqelərə
malik ölkə olmasını şərtləndirən əsas
amillər sabitlik, dinamik iqtisadi inkişaf
və güclü ordudur. Azərbaycan ordusu
həm peşəkarlıq, həm də maddi-texniki
bazasının üstünlüyü baxımından böl-
gədə ən güclüdür. Son illərdə ölkədə
gedən ordu quruculuğu tədbirləri bir
daha təsdiqləyir ki, müharibə başlaya-
cağı təqdirdə Azərbaycanın qələbəsini
şərtləndirən kifayət qədər mühüm amil-
lər var. Ali Baş Komandanın bölgələrdə-
ki hərbi hissələrə mütəmadi səfərləri
əsgərlərimizi Vətəni qorumağa, onları
işğal altındakı torpaqlarımız uğrunda hər

zaman savaşa qalxmağa ruhlandırır.
Müdafiə naziri, general-polkovnik

Zakir Həsənov Silahlı Qüvvələrin Ali Baş
Komandanı İlham Əliyevə
raport verdi. Dövlət başçısı
hərbi hissənin ərazisində
yeni inşa edilən qərargah
binasında yaradılan
şəraitlə tanış oldu.

Məlumat verildi ki,
üçmərtəbəli bina ordu bir-
liyinin tabeliyindəki bir-
ləşmə və hissələrin idarə
olunması, idarə heyətinin
generalları, zabit və gizir-
lərin xidmət aparmaları
üçün təyin edilib və burada
76 xidməti otaq var. Yeni
qərargahda birləşmə və
hissələrin döyüş
tapşırıqlarını yerinə yetir-
mələri, qərargah təlim-

lərinin keçirilməsi, döyüş və səfərbərlik
hazırlığı, həmçinin maddi-texniki təminat
məsələlərində vaxt itkisinə yol ver-
ilməməsi və qoşunların operativ idarə
olunması üçün müasir avadanlıqla
təchiz edilən taktiki siniflər, çertyoj və
kompyuter otaqları, rabitə qovşağı və
ordu korpusunun müdafiə zolağını əks
etdirən maket otaqları qurulub.

Ordu korpusunun rabitə sistemi
müasir tələblərə uyğun fiber-optik kabel
üzərindən yeni texnologiyalarla təchiz
olunub. Burada müasir avtomat telefon
stansiyaları quraşdırılıb. Qarşıdakı iki
ildə bu sistemin Silahlı Qüvvələrin bütün
birlik, birləşmə və hərbi hissələrini əhatə
etməsi, birinci eşelon qərargahlarına
qədər genişləndirilməsi planlaşdırılır.

Sonra Prezident, Silahlı Qüvvələrin
Ali Baş Komandanı İlham Əliyev opera-
tiv müşavirə keçirdi. Müşavirədə mü -
dafiə naziri Zakir Həsənov Azərbaycan-

Ermənistan sərhədi boyu və təmas xət-
tindəki vəziyyət barədə məruzə etdi.

Prezident İlham Əliyev bu yaxınlarda
Ermənistan silahlı qüvvələrinin qoşun-
ların təmas xəttini pozması ilə bağlı
təxribatını pislədi və Azərbaycan Silahlı
Qüvvələri tərəfindən bu təxribatın
qarşısının uğurla alınmasını yüksək
qiymətləndirdi. Dövlət başçısı güclü
döyüş qabiliyyətinə malik olan Silahlı
Qüvvələrimizin bundan sonra da
düşmənin hər hansı bir təxribatına layiqli
cavab verəcəyinə əmin olduğunu bildir-
di. Prezident İlham Əliyev vəziyyətlə
bağlı müvafiq göstərişlərini verdi.

Daha sonra dövlət başçısına hərbi
qulluqçuların yay-qış geyim formaları

göstərildi. Bildirildi ki, pilot variantda
hazırlanan və hərbi hissələrdə istənilən
iqlim şəraitində sınaqdan keçirilən yeni
formalar yüksək dözümlülüyü və davam-
lılığı ilə fərqlənir. Eyni zamanda, hərbi
qulluqçuların yataq şəraiti yaxşılaş -
dırılıb, köhnə tip əsgər çarpayıları
müasir bir və ikimərtəbəli çarpayılarla
əvəz olunub. Hazırda stasionar və çöl
şəraitində yerləşən hərbi hissələrdə
hamam-camaşırxana və məişət otaq -
larının avadanlığının yeniləri ilə əvəz

olunması istiqamətində müvafiq işlər
görülür. Onu da deyək ki, hərbi
hissələrdə şəxsi heyətin qidalanmasının
keyfiyyətinin yaxşılaşdırılmasına və
bişirilən yeməklərin çeşidinin artırılması-
na xüsusi fikir verilir. Hazırda bu işlərlə
hərbçilər yox, mülki şəxslər məşğul olur,
bu da yeməklərin keyfiyyətinə öz müsbət
təsirini göstərir. Relyefinə görə yolları
çətin, təhlükəli, əlverişsiz, yüksək dağ
şəraitində yerləşən və uzunmüddətli
ərzaq tədarükü edilən hərbi hissələrin
şəxsi heyətinin konservləşdirilmiş milli
yeməklərlə təmin edilməsi üçün də təd-
birlər görülüb. Bu sırada qeyd edilən
standartlar nəzərə alınaraq hərbi qul-
luqçuların içməli su ilə təmin olunması

da diqqət mərkəzində saxlanılıb. Silahlı
Qüvvələrin hərbi qulluqçularının səhra
şəraitində quru ərzaq payı dəsti çeşi-
dinin və qida rasionunun kalorililiyinin
artırılması məqsədilə Nazirlər Kabine-
tinin müvafiq qərarı və müdafiə nazirinin
əmri ilə ərzaq payına əlavələr edilib.

Diqqətə çatdırıldı ki, hərbi hissənin
ərazisində hərbi qulluqçular üçün
nəzərdə tutulan tam təmirli 50 xidməti
mənzildən ibarət beşmərtəbəli bina da
inşa olunub.
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Prezident İlham Əliyev Gəncə şəhəri
ərazisində 600 məcburi köçkün ailəsi
üçün salınan yeni qəsəbənin açılışında
iştirak edib. Azərbaycanın sürətli sosial-
iqtisadi inkişafının əsas xüsusiy -
yətlərindən biri də ölkədə aparılan
siyasətin müsbət nəticələrinin hər bir
vətəndaşın həyatında öz əksini tapması,
insanların rifah halının yaxşılaşmasıdır.
Ermənistanın hərbi təcavüzü nəticə -
sində doğma torpaqlarından didərgin
düşən vətəndaşlarımızın həyat şəraitinin
yaxşılaşdırılması və bu sahədə təsirli
tədbirlərin görülməsi Prezident İlham
Əliyevin müvafiq fərman və sərəncam-
larına uyğun olaraq daim diqqət
mərkəzində saxlanılır. Bu da Azərbay-
canda sosial sahədə vəziyyətin daha da
yaxşılaşmasını xarakterizə edən mühüm
parametrlərdən biridir. 2003-cü ildə
prezident seçkiləri ərəfəsində “bir dənə
də olsun çadır düşərgəsi qalmayacaq”, -
deyən Prezident İlham Əliyev verdiyi
vədə əməl edib. 2007-ci ilin dekabrında
ölkədəki sonuncu çadır şəhərciyi tarixə
qovuşub. Ötən müddətdə məcburi
köçkünlər üçün bütün infrastruktura
malik yeni qəsəbələr salınıb. Belə
qəsəbələrdən biri də Gəncə şəhərində
salınıb. Son illərdə məcburi köçkünlərin
sosial müdafiəsi ilə bağlı hüquqi bazanın
təkmilləşdirilməsi məqsədi ilə Prezident
tərəfindən onlarla fərman və sərəncam
imzalanıb, müxtəlif qanunlar təsdiqlənib.
Dövlətimizin başçısının 2004-cü ildə
imzaladığı Sərəncamla məcburi köçkün-
lərin yaşayış şəraitinin yaxşılaşdırılması
və məşğulluğunun artırılması üzrə

Dövlət Proqramı qəbul olunub. 2003-
2014-cü illərdə 87 müasir qəsəbə,
çoxmərtəbəli binalardan ibarət məhəllə
və həyət evləri tikilib, 42 min məcburi

köçkün ailəsi və ya 210 min nəfər
məcburi köçkün mənzillə təmin olunub.
Həmin illər ərzində hərtərəfli infrastruktu-
ra malik onlarla məktəb, uşaq bağçası,
tibb müəssisəsi və rabitə evi tikilib.
Qaçqın və məcburi köçkünlərin sosial
problemlərinin həlli məqsədilə son 20
ildə ümumilikdə 5,1 milyard manat vəsait
ayrılıb ki, bunun da 2 milyard manatdan
çoxu mənzil şəraitinin yaxşılaşdırılması-
na sərf olunub. 

Həmin vəsaitin 1,8 milyard manatı
Dövlət Neft Fondunun xətti ilə ayrılıb.
Görülən tədbirlərin nəticəsidir ki,
məcburi köçkünlər arasında yoxsulluq
həddi son 10 ildə 75 faizdən 15 faizə
düşüb. Baş nazirin müavini, Qaçqınların
və Məcburi Köçkünlərin İşləri üzrə

Dövlət Komitəsinin sədri Əli Həsənov
Prezident İlham Əliyevə yeni qəsəbə
barədə məlumat verdi. Bu qəsəbə Prezi-
dentin 2004-cü ildə imzaladığı Sərən-

camla təsdiq edilmiş “Qaçqınların və
məcburi köçkünlərin yaşayış şəraitinin
yaxşılaşdırılması və məşğulluğunun
artırılması üzrə Dövlət Proqramı”na
2007-ci ildə imzaladığı Sərəncamla təs-
diq edilmiş Əlavələrə əsasən inşa
olunub. Qəsəbə Gəncə şəhərinin Kəpəz
rayonu ərazisində yerləşir. 60 hektar
sahəni əhatə edən qəsəbədə 600 ev,
inzibati bina, tibb məntəqəsi, klub-icma
mərkəzi, poçt binası tikilib. Bu qəsəbədə
Kəlbəcər rayonundan və Xocalıdan
ölkənin müxtəlif ərazilərində, o cüm-
lədən Gəncə şəhərində və Hacıkənd
qəsəbəsində müvəqqəti məskunlaşmış
məcburi köçkünlər yaşayacaq. Prezident
İlham Əliyev 50 yerlik uşaq bağçasında
yaradılan şəraitlə tanış oldu. Bildirildi ki,

bağçada uşaqların təlim-tərbiyəsi ilə
məşğul olmaq üçün bütün imkanlar
yaradılıb.

Dövlətimizin başçısı Xocalı rayon
Kosalar kənd tam orta məktəbində də
oldu. Məktəbin 440 şagird yerlik
binasının foyesində ulu öndər Heydər
Əliyevin büstü qoyulub. Burada ümum-
milli lider Heydər Əliyevin və Prezident
İlham Əliyevin qaçqın və məcburi
köçkün ailələri ilə görüşlərindən, onların
problemlərinin həlli ilə bağlı görülən
işlərdən bəhs edən fotostend yaradılıb.

Məktəbdə şagirdlərin ən yüksək
səviyyədə təhsil almaları üçün hərtərəfli
şərait var. Təhsil ocağının sinif otaqları
bütün zəruri inventar və əyani vəsaitlərlə
təmin edilib. İdman zalı da bütün zəruri
avadanlıqla təchiz olunub.

Qəsəbənin elektrik enerjisi, içməli su
və qaz təchizatı ilə bağlı da hərtərəfli iş
aparılıb. Burada yarımstansiyalar
genişləndirilib, komplektləşdirilmiş trans-
formator yarımstansiyaları quraşdırılıb,
uzunluğu 30 kilometrdən çox olan su
kəməri çəkilib, nasosxana binası inşa
olunub. Qəsəbəyə uzunluğu təqribən 25
kilometr olan qaz xətti çəkilib və 6
qaztənzimləyici məntəqə yaradılıb.
Burada müasir yol-küçə infrastrukturu
qurulub. Prezident İlham Əliyev yeni
qəsəbədəki mənzillərdə yaradılan
şəraitlə də tanış oldu. Burada 60 biro-
taqlı, 255 ikiotaqlı, 230 üçotaqlı və 55
dördotaqlı mənzil var. Dövlətimizin
başçısı məcburi köçkünlər üçün salınan
yeni qəsəbədə yaradılan şəraitdən
razılığını bildirdi. president.az

İlham Əliyev məcburi köçkünlər üçün Gəncədə salınan yeni qəsəbənin açılışında iştirak edib
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"Türkiyədə Kürd probleminin həlli
üçün çox əhəmiyyətli addımlar atıldı.
Kürdlər haqlarını siyasi və sülh yolu ilə
zəmanət altına almalıdır. Barışla daha
böyük uğurlar əldə edəcəklər”.

Axar.az xəbər verir ki, bu sözləri İraq
Kürd Regional Rəhbərliyinin (İKBY)
sədri Məsud Bərzani deyib. İKBY-nin
rəsmi saytında verilən məlumata görə,
Bərzani kürdlərin Türkiyədəki
güzəranından məmnunluq ifadə edib:
“Kürd xalqının silahlı mübarizəsi var-
lığını qorumaq və şəxsiyyətini müdafiə
etmək idi. Kürdlər özlərini tanıda bildi.

Sülh prosesinin əldə olunması üçün hər
kəs səbirli olmalıdır. Eyni zamanda sülh

mühitini meydana gətirən şəxslərə də
dəstək olmaq lazımdır. Şovinist və

faşistlərin əlinə fürsət verilməməlidir”.
Suriyadakı coğrafi şəraitin uyğunsuz

olmasını qeyd edən Bərzani kürdlərin
yumruq kimi birləşməyinin vacib
olduğunu deyib: “Şərait elə gətirib ki,
Suriya kürdləri bizdən ayrı düşüb. Buna
görə də bütün kürdlər birləşməlidir.
Suriya böhranının baş verdiyi ilk gün-
lərdə rojavalı kürdlərə (Suirya Kürdüs-
tanı) birləşməyi tövsiyə etdim. Verəcək-
ləri hər qərarda onların yanında ola-
cağımı dedim. Terrorçuların hücumun-
dan sonra bölgəyə aktiv dəstəyimiz
başladı”.

Xalq Demokratik Partiyasının Iğdır
nümayəndəsi Pərvin Buldan PKK lideri
Öcalanın azaldığa çıxmasının lazım
olduğunu bildirib. Axar.az xəbər verir ki,
Buldan danışıqlar prosesinin
nəticəsində Öcalanın azadlığa çıxacağı-

na inandığını qeyd edib. 15 ildir
Öcalanın həbsxanada olduğunu deyən
Buldan 5 ildir danışıqlar prosesinin
başladığını vurğulayıb: "Biz kürd xalqı
olaraq Öcalanı liderimiz kimi görürük.
Onun azaldığa çıxması lazımdır".

Türkiyənin Diyarbəkir vilayətinin Çınar
kəndində kənd yolu ilə piyada gedən şübhəli
şəxs yerli sakinlərin diqqətini cəlb edib. Virtu-

alaz.org xəbər verir ki, kəndlilər həmin şəxs-
dən kim olduğunu və hara getdiyini
soruşublar. Bu şəxs “cihada gedirəm” cav-
abını verib. Cavabı eşidən kürd kəndlilər onu
yaxalayıblar.  Həmin şəxsin üzərindən
Türkiyənin Fransadakı baş konsulluğundan
alınan “Cihan Mersin” ad-familiyası yazıl mış
pasport çıxıb. Kəndlilər şübhəli şəxsi jandar-
maya təhvil veriblər. Jandarma şəxsin
üzərində və bel çantasında apardığı axtarış
zamanı onun Elazığ vilayətində qeydiyyatda

olduğunu gös tə rən sənəd, 2 mobil telefon,
qandal, kənarlarına “gizli” və ya “secret”
yazılmış dini məzmunlu, türk və fransız dil-
lərində olan çoxsaylı sənədlər, çertyojlar, İŞİD
yaraqlılarının geydiyi qara geyim, bir üzündə
ərəbcə yazıların olduğu, digər üzündə isə
kiçik ölçülərdə Türkiyə, Pakistan və Azərbay-
can bay raqlarının dikildiyi qara İŞİD bayrağı
tapılıb.  Həmin şəxs həbs olunub və ha zırda
onun din dirilməsi, şəxsiyyətinin dəqiqləş diril -
məsi istiqamə tində  araşdırmalar davam edir.

Onların başında Əbu Xəttab əl-Kürdi
dayanır. “The Associated Press”in
xəbərində deyilir ki, etnik kürdlər İŞİD-ə
Suriyadakı kürd şəhəri olan Kobani uğrun-
da gedən döyüşlərdə yaxından yardım
edirlər. Onlar yerli coğrafi məkanla bağlı
bilgiləri terrorçularla bölüşürlər. Yerli sakin-
lərlə anlaşmaq üçün öz xidmətlərini təklif
edirlər. Bu xəbəri agentliyə İraq və kürd
rəsmi şəxsləri verib.  Agentlik qeyd edir ki,
Kobanidə İŞİD-ın 3 min nəfər döyüşçüsü
var. Onlara nə qədər etnik kürdün qoşul-
ması isə bəlli deyil. Onlar öz kürd qar-
daşlarına qarşı vuruşurlar. Hadisələrin
içində olan şəxslər deyirlər ki, artıq 7
həftədir ki, Kobanidə gedən döyüşlərdə
kürdlərin İŞİD-ə dəstək verməsi sonuncu-
ların daha ciddi uğurlar qazanmasına
səbəb olub.  Ancaq bilinən odur ki, İŞİD-ə
qoşulmuş etnik kürdlərə İraq kürdlərindən

olan Əbu Xəttab əl-Kürdi rəhbərlik edir.
Məhz o, İŞİD-in kürdlərə qarşı savaşında
islamçılarla birlikdə mübarizə aparır. 

Özü də o, hələ 2000-inci illərdən
islamçılarla birlikdə olub. Suriya kürdlərini
özündə birləşdirən Xalq Qoruma Birlikləri
bildirib ki, İŞİD sıralarında kürdlərin də
olması barədə onlarda da məlumatlar var.
Rəsmilər bildirirlər ki, Xalq Qoruma Birlik-
lərinə məxsus olan iki kürd döyüşçü İŞİD-
ə əsir düşüb və az sonra onlara qoşu-
lublar. Və bu kimi faktlar az deyil.  İraq və
kürd rəsmiləri deyiblər ki, İŞİD tərkibində
döyüşən kürdlərin çoxu İraqın Haləbcə
şəhərindəndir. 

Həmin şəhər 1988-inci ildə Səddam
Hüseynin əmri ilə kimyəvi bombardımına
məruz qalıb, nəticədə 5 nəfər ölmüşdü.
Xalq Qoruma Birliklərinin sözçüsü Şorş
Həsən deyib ki, İŞİD tərkibindəki kürdlər

İraq əslli ərəblərlə müqayisədə o qədər də
çox deyil. “Kobaniyadan olan kürd Çeçeni-
standan gələn döyüşçüdən onunla fərq -
lənir ki, o, yerli coğrafiyanı yaxşı bilir”,
Həsən deyib. Mustafa Vəli Kobanidən olan
kürd fəallardandır. O, agentliyə bil dirib ki,
İŞİD öz sıralarında olan kürdlərdən Suriya
kürdlərini əla almaq üçün istifadə edir. İŞİD
deyir ki, kürdlər bizim düşmənimiz deyil,
onlar bizim dostumuzdu və bizimlə birlikdə
xilafət qururlar.

Vaşinqton Bəşər Əsədlə mübarizə
aparmayacaq ; Almaniya isə kürdlərə ən
son silah və texnika verdi. ABŞ ordusu
koalisiya qüvvələri ilə birlikdə Suriyanın
şimal-qərbində “Əl-Qaidə” terror təşki-
latının Suriya qolu olan “ən-Nusra” qru-
plaşmasının mövqelərini bombalayıb.
Koalisiyaya aid döyüş təyyarələri “ən-
Nusra”nın ofisini və bir avtomobilini vurub.
Həmçinin döyüş təyyarələri “Əhrar əş-
Şam” təşkilatını da hədəfə alıb. Qeyd edək
ki, “ən-Nusra” ötən həftə İdlib şəhərinə və
ABŞ-ın dəstəklədiyi iki suriyalı müxalif
qrupa hücum etmişdi. Bu isə əməliyyat-
ların miqyasının genişlənəcəyinə işarədir. 

Amerika Suriyada yeni müttəfiq axtarır,
Əsəd arxa planda  ABŞ prezidenti Barak
Obama bəyan edib ki, ölkəsi İŞİD və digər
terror qruplaşmalarına qarşı müharibə
aparır, ancaq Suriyanın daxili işlərinə
qarışmaq istəmir. Obama bildirib ki, indi
onlar Suriyanın bütün problemlərinin
həllinə çalışmırlar: “Hazırda biz İŞİD-in
güclü olduğu bölgələri təcrid etməyə
çalışırıq. Bu vəziyyətdə Suriyada ortaq
hərəkət edəcəyimiz mülayim müxalif
qüvvələrin olması başqa mövzudur”.

Obama bildirib ki. Suriyada çoxlu sayda
müxalifət adına qruplar var və onların
arasında silahlı qarşıdurma davam edir.

ABŞ prezidenti deyib ki, onlar Suriya müx-
alifəti içərisində gələcəkdə əməkdaşlıq edə

biləcəkləri qrupları araşdırıb tapmağa
çalışırlar: “Bu qrupların vasitəsilə İŞİD-in
işğal etdiyi əraziləri azad etdikdən sonra
qeyd etdiyimiz qüvvələrlə əməkdaşlıq və
dialoq çərçivəsində cavabdeh tərəf olaraq
müzakirə masasına oturmağa əmin olmaq
istəyirik”. ABŞ prezidentinin açıqlamasın-
dan belə aydın olur ki, Qərb üçün hazırda
əsas prioritet İŞİD və terrorçu qruplardır.
Ancaq eyni zamanda Amerika bu periodda
özünün Suriyadakı gələcək müttəfiqini də
araşdıracaq. Bu prosesdə güclü çıxan və
Qərblə əməkdaşlığa sadqi olan qüvvələr
İŞİD-dən sonrakı dönəmdə Amerikanın
Suriyadakı müttəfiqi, post-Əsəd dönəmi
üçün potensial qüvvə olacaq. 

Almanlar kürdləri silahlandırır
Bu arada məlum olub ki, Almaniya

hökumətinin Şimali İraq kürdlərinə ayırdığı
silah yardımının ilk partiyası Ərbilə çat-

dırılıb. Artıq silah və zirehli texnika kürd
peşmərgələrinə təhvil verilib. O da məlum
olub ki, silah-sursat və texnika yardımı 3
partiyadan ibarətdir, növbəti partiya yaxın
günlərdə təhvil veriləcək. KİV-lərdə artıq
kürdlərə verilən silahların sayı və gücü
haqqında məlumat da yer alıb. Məlum olub
ki, Almaniya hökuməti kürdlərə ən son
model və yüksək keyfiyyətli silahlar
hədiyyə edir. Beləliklə, Almaniyanın kürd -
lərə 3 partiyada göndərəcəyi silah yardımı
aşağıdakılardan ibarət olacaq. 
- 16 min ədəd G3 avtomatı və ona uyğun
6 milyon patron. 
- 40 ədəd iri çaplı MG3 pulemyotu və ona
uyğun 1 milyon patron.
- 8 min ədəd P-1 tapançası və 500 min güllə. 

- 30 ədəd “Milan” tank əleyhinə raket
qurğusu və 200 ədəd mərmi.

- 200 ədəd çiyindən atılan “Bazuka-3”
qumbaraatanı və 2500 mərmi.
- 40 ədəd ağır raket qurğusu və 1000 ədəd
mərmi. 
- 100 ədəd fişəng tapançası və 4 min patron. 
- 10 min əl qumbarası.
- 40 ədəd “WOLF” markalı hərbi təyinatlı

Jeep;
- 20 ədəd yüngül zirehli “Wolf Jeep”;
-40 ədəd “UNIMOG” hərbi yük maşını ;

- 1 ədəd neft daşıyan avtomobil ;
- 5 ədəd “DINGO-1” müasir zirehli döyüş
avtomobili.  musavat.com

CHP-dən: Dersim qətliyamı
üçün üzr istənilməlidir

BasNews / Xəbər Mərkəzi - CHP
Ümumi Başçı Köməkçisi Sezgin Tanrıkulu,
Dersim qırğınının ələ
alındığı  CNN Türk də
qatıldığı "Tərəfsiz
Böl gə" proqramında
CHP Ümumi Başçı
Köməkçi olduğunu
vurğulayaraq, 'Ümu-
mi prezidentimiz mə -
lumatı daxilində bura
gəldim, CHP Ümumi Başçı Köməkçisi
olaraq Dersim' də acı eşidən hər kəsdən
min dəfə üzr diləyirəm 'dedi.

İ Ş İ D  K o b a n i d ə  
m ə s c i d i  p a r t l a t d ı  

IŞİD Kobaniyə hücumlarının 54-cü
günündə geri çəkilməyə məcbur olub. YPG-
nin mətbuat və ictimai əlaqərə şöbəsinin
yadığı məlumata görə, terrorçulər bəzi

mövqelərini tərk etməyə məcbur olub. Belə
ki, dünən gecə baş verən atışmadan sonra
İŞİD ötən həftə ələ keçirdiyi şəhər
mərkəzindəki Kaniya Kurda və Bələdiyyə
Meydanından çəkilib. IŞİD-in əsas hərbi
bazası olan Haci Rəşad Məscidi  YPG-nin
əlinə keçib. YPG-nin məlumatına görə, IŞİD
geri çəkilərkən məscidi partladıb.

İraq ordusu “İŞİD”in ələ
k e ç i r d i y i  n e f t  e m a l ı  
zavodunu nəzarətə aldı

İraq ordusu “İŞİD”in Bayci şəhərində ələ
keçirdiyi ölkənin ən iri neft emalı zavodunu
nəzarətə alıb. Ordu qüvvələri iyun ayından

“İŞİD”in nəzarətində olan şəhəri tam azad
etməyə müvəffəq olub. Qeyd edək ki, ABŞ
Silahlı Qüvvələri komandanlarının Birləşmiş
Komitəsinin sədri general Martin Dempsi bu
gün Bağdada gözlənilməz səfər edib. Səfərin
məqsədi hələlik məlum deyil. Hazırda İraqda
1000-dək ABŞ hərbi təlimatçısı var.(apa.az)

İ Ş İ D  v ə  “ Ə l - Q a i d ə ”
kürdlərə qarşı birləşdi

Musavat.com Türkiyə mediasına isti-
nadən xəbər verir ki, İŞİD və “Əl-Qaidə” ter-
ror təşkilatları kürdlərə qarşı birləşmək

qərarı alıblar. Verilən məlumatlara görə, hər
iki terror təşkilatı arasında gizli görüş keçir-
ilib. Görüş ilə əlaqədar məlumatı müxalif
cəbhə komandiri Əbu Muzafer də təsdiqləy-
ib. Onun sözlərinə görə, İŞİD ilə “Əl Qaidə”
hazırda hələlik hərbi qarşıdurmaların real-
laşmadığı Suriyanın şimalındakı kürd milis-
lərə qarşı ortaq hərəkət etmək mövzusunda
razılığa gəliblər. Həmin toplantının Kobanini
tam olaraq, nəzarətə götürmək məqsədilə
keçirildiyi deyilir. Əsas anlaşmanın da bu
barədə olduğu iddia edilir. 

Bərzanidən kürdlərə xəbərdarlıq: “Fürsət verməyin!”

Buldan: "Öcalan azadlığa çıxmalıdır"

Kürdlər cihada piyada gedən şəxsi yaxaladı, üzərindən Azərbaycan bayrağı çıxdı

Kürdlər İŞİD-ə Kobani savaşında yardım edir

Amerika Suriyada prioritetlərini elan etdi - Əsəd qurtuldu
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Çox guman ki, mənim bu
yazım çoxlarının xoşuna

gəlməyəcək, çoxlarını qıcıq-
landıracaq. Lakin həqiqət
əsasdır heç kim həqiqəti
inkar edə bilməz. 2010-cu
ilin may ayının 28-də “Nafta-
lan”a  müalicəyə getmişdim.
Dünyanın müxtəlif yer-
lərindən müalicəyə gələnlər
içərisində əslən Gədəbəy-
dən olan həmyerlimiz, Ru -
siya Dumasının millət vəkili,

Həsən müəllim də var idi.
Baharın xoş məqamı ha -
mımızı Azərbaycanımızın
dilbər guşələrindən olan,
Goranboy rayonunun mən -
zərəli yerlərinə səyahətə
aparırdı. Bir gün “Ballı
qayadan” geri qayıdanda,
yolda “Səfikürd” kəndinin tra-
fareti diqqətimi cəlb etdi.
Maraqlandım, təsadüfdən
bizimlə müalicə olunan əslən
Balakəndən olan Qurban
müəllim bir orta yaşlı kişini
göstərdi. Şubay müəllim
Səfikürd kəndindəndir, sa -
vadlı yoldaşdır, yəqin,
Səfikürd kəndi haqqında sizə
məlumat verər. Tanış olduq,
özüm haqqında qısa da olsa
məlumat verdim və Səfikürd
kəndi haqda mənə məlumat
verməsini xahiş etdim. 

Yəqin sizin də məlu -
matınız olmamış olmaz,
deyə Şubay müəllim sözə
başladı: 

“ Bu kəndin tarixi çox
qədimdir, hələ XII əsrdə
Azərbaycanın görkəmli şairi
Nizami Gəncəvi Səfikürd

kəndi haqqında yazır və
anasının, atasının Səfikürd

kəndindən olduğunu qeyd
edir. Və  o zaman Gəncədə
zəlzələ olanda, anasının
çaparaq Gəncəyə getmə -
sindən, atasını və iki yol -
daşını yaralı halda Səfi kürd
kəndinə gətirərək, dağ otla -
rından və qırmızı palçıqdan
(naftalan) istifadə edərək
onların sağaltmasından da -
nışmışdı. Bu məlu matın

Nizami Gəncəvinin 850-i illiy-
inə həsr olunmuş kitabında
olduğunu bildirən Şubay
müəllim  əlavə etdi ki, Nizami
Gəncəvinin atasının, anası -
nında məzarları Səfikürd
kəndinin məzarlığındadır.” 

Şubay müəllimdən Səfi -

kürd kəndinin tarixi haqqinda
bizə məlumat verməsini
istədim. O, kənd haqqında

kənddə mollalıq edən, kənd
ağsaqqalı Kamal müəllimi
məsləhət gördü. Səhərisi
günü Səfikürd kəndinə get-
dik. Soraqlaşa-soraqlaşa
Kamal müəllimi kənd içində
tapa bildik. Yanımızda olan
“Diplomat” qəzetinin nüsxə -
lərindən ona və yoldaşlarına
verdik. Yanında olan qara -
yanız bir oğlan qəzetin kürd
bölməsini görəndə tutuldu,
hiss etdim xoşuna gəlmə-
di.Qəzet haqqında polisə
məlumat verən də o idi.

Kamal müəllim bizə diq -
qətlə qulaq asdı, gəli şimizin
səbəbini bildikdən sonra
başını yavaş-yavaş yel-
ləyərək dedi: 

“Tahir müəllim Səfikürd
(əslində Sofukürd olmalıdır,
İslam dininin sofu təriqətinə
mənsub kürdlər deməkdir,
Nizami Gəncəvi də Sofukürd
yazmışdır), Balakürd, Bax -
ça kürd kəndlərinin tarixi çox

qədimlərə gedir. Elə bizim
kənd qəbiristanlığında iki-
minillik qəbir daşları var.
Əgər dərin qatlar araşdırılsa,
bəlkə də eramızdan əvvəlki
neolit dövrünün tarixinə
gedib çatar. İstəsəniz qəbi -
ristanlığı ziyarət edərik. Mən

sizə Nizami Gəncəvinin
valideyinlərinin məzarlarını
və qədim məzarları gös -

tərərəm, şəkilini çəkib oxu-
culara məlumat verərsiniz.” 

Məsləhət etdik ki, bir foto-
qraf və bir kameraman tapaq
qədim qəbir daşlarının gö -
rün tülərini çəkək, həm də
Kamal müəllimin danışıq -

larını qeyd edək ki, yadaşlar-
da qalsın. Fotoqrafı mən
tapdım, kameramanı Kamal
müəllim. Danışdıq sabah
səhər saat 10-da gəlib
Kamal müəllimi götürək və
yoldaşlarla məzarlığa gedək.
Biz bir-birimizdən ayrıldıq.
Mən “Naftalan”-a müalicəyə
gələnlərə Səfikürd və qədim
qəbiristanlıq haqqında
Kamal müəllimin verdiyi məl-
lumatı verdikdə çoxlarında
maraq oyandı. Səhərisi günü
10-dan artıq adam bizimlə

məzarlığı ziyarət etməyə
getdi. Qəbristanlığın gir-
işində görüşdük və Kamal
müəllimin duasından sonra
qəbristanlığa daxil olduq.
Qəbristanlıqda 4-5-metr
uzun luğunda baş daşları var
idi, əsgi ərəb və fars dil-
lərində yazılmasına baxma-
yaraq, Kamal müəllim çox
asanlıqla oxuyurdu. Kamal
müəllimin göstərdiyi daşlar
haqqında izahatı video ilə
görüntüləyir, həm də şəklini
çəkirdik. 

Köhnə məzarlıqlara xeyli

qalmış  polis geyimində baş
leytenant olmaqla 5 nəfər
bizə yaxınlaşdılar.

Əvvəl mən elə düşündüm
ki, onlar üçün də, yəqin,  ma -
raqlı olub gəliblər baxsınlar,
Kamal müəllimi dinləsinlər.

Lakin yanılmışdım, onlar
işimizə mane olmağa
gəlmişdilər.

- Siz kimdən icazə alıb bu
məzarlığa girmisiniz? 

Bu sual rusiyalı millətvək-
ilini və bizimlə gələnləri
diksindirdi.

- Mən onlara yaxın-
laşaraq “böyük”lərini soruş-
dum və qeyd etdim ki, siz də
bizimlə olun, qoy Kamal
müəllim bu tarixi daşların sir-
rini bizə bildiyi kimi açıqlasın,
çünki, belə adamlar az qalıb.

Kamal müəllim kimilər
ortadan çıxsalar bu daşlar
yeni nəsil üçün elə sirli
olaraq qalacaqdır. Ola bilsin,
mənim və yaxud, Kamal
müəllimin izahatı xoşunuza
gəlməsə kaseti də
götürərsiniz, şəkilləri də. 

Bizim işimizdə cinayət
tərkibi olarsa, bizi də polisə
dəvət edərsiniz. Ka mal mü -
əl lim: 

”Tahir müəllim bunlar
goreşənlərdir, imkan ver-
məyəcəklər biz məzarlığı
çəkək, özünüzü incitməyin.”

Tarixi və tarixi adları təhrif etmək olmaz!

3 min illik qəbir daşları

Məqaləni Safıkürd kəndinin ağsaqqalı mərhum 
Kamal müəllimin xatirəsinə təkrar veririk
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Elə də oldu məni Rayon Milli Təhlükə-
sizlik Komi təsinin sədri Əli müəllimin yanı-
na apardılar. Əli müəllim də bu Səfikürd
deyil, Səfiyurd olub deyə mənə nəyi isə
isbat etməyə çalışdı.

Mən ondan soruşdum: “Ömründə bir
kitabı axıra qədər oxumusan ki, sən Niza-
mi Gəncəvini, “Xəmsə”-ni tərcümə edən
Xalq Şairi Səməd Vurğunu, Akademik
Həmid Araslını və başqalarini təhqir
edirsən , sənin haqqın yoxdur o haqqda
danişasan.

Olmadı. Mütləq kənd məzarlığına get-
mək üçün RİH-dən icazə almaq lazim
imiş. 

İcazə üçün rəsmi məktub versək də,
düz bir ildir ki, məktubun cavabı yoxdur.

Hörmətli oxucular, biz başqa ölkələrə
gedəndə xüsusi olaraq tarixi yerlərə
xüsusi avtobuslar təşkil olunur, insanları
tarixi yerlərə aparırlar və tarixi yerlər
haqqında turizm nazirliyi tərəfindən təyin
olunmuş mütəxəsislər məlumat verirlər.

Bəlkə həqiqətən Azərbaycanda tarixi
yerlər bir tərəfə qalsın, kənd
məzarlıqlarının da ziyarəti qadağandır.

Bu hadisədən düz bir ildən çox ötür,
Kamal müəllim dünyasını dəyişdi və o daş
kitabələrin sirrini özü ilə aparsada, mən
bir illdən sonar icazənin cavabı olmadan
şəkil çəkənimi götürüb Səfikürd kənd
qəbiristanlığına getdim. Qəbirsitanliğin
girəcəyində Fatihə duasını oxuyub
məzarlığa daxil oldum. Təxmini rəhmətlik
Kamal müəllimin bizi keçən il apardığı
tərəfə getdim, çünki bir tərəfi uçmuş
“Xudu” türbəsi yadimda qalmışdı. Qarşı-
ma çıxan və yerdə yari torpağa batan  3-
4-metrlik başdaşlarının şəkillərini çəkir və
tarixlərini oxumağa çalışırdım. Bəzi
daşların 0800-ilə (səkkiz yüz il) aid oluğu-
nun şahidi oldum.  Bir az irəlidə hasara
alınmış 7-8-qəbr olan qədim məzarlığa
çatdim. Qəbir daşlarının tarixinə , adlarına
baxırdım. Birdən ayağım çökəyə düşdü,
qəbirlər Kamal müəllimin dediyi kimi
“Goreşən”-lər tərəfindən qazılmışdı. Çox
guman xəzinə axtaranlar bunu etmişlər və
Bizi qəbiristanlığa qoymayan o, polis və
MTN-nin əməkdaşlarının, hüquq
mühafizə orqanlarının bu məsələdən
dolayı da olsa xəbərləri var. Güman edirik
ki, indiki hüquq mühafizə orqanlari,  qədim
qəbirləri qazan iki ayaqlı “goreşən”-ləri
axtarıb tapacaqlar.

Hörmətli oxucular, qədim abidələrim-

izə aid olan bu məzar daşlarının bır qis-
minin surətini sizə təqdim edirik. İnaniriq
Mədəniyyət Naziri qədim mədəniyyə-
timizə sahib çıxacaq, “Xudu” türbəsini,
yerdə yatan 1200-illik baş daşlarını
qaldıraraq tariximizin yerin alt qatlarina
düşməsinə icazə verməsinlər.

Hörmətli oxucular Səfikürd-Safokürd-
Sofukürd bu adlarin mənşəyi haqqında
tarixçilər dərindən düşünməlidirlər, tədqiq
etməlidirlər sonra qərar verməlidirlər.

Nədənsə qədimdən bu torpaqlarda
yaşayan kürd xalqının varlığı, kürd
məhvumu bəzi ziyalılarımız tərəfindən
qəbuledilməz olub. Hər vəchlə çalışırlar
ki, kürd xalqına, kürd dilinə aid olan
toponomik adları dəyişələr. Nədən? 

Axı bu ərazilərdə Səllari kürd dövlə-
tinin, Rəvvadi kürd dövlətinin, Şəddadi
kürd dövlətinin varlığı haqqında
Rusiyanın, Türkmənistanın, İranın, Gür-
cüstanın, Türkiyənin tarixi səhifələrində
geniş yer verilir və təsdiqlənir.

Bu gün Azərbaycanda 3000-dən artıq
kürd dilinə mənsub olan toponomik ad
var. Yəqin bu toponomik adlar göydən
düşməyib. Kürd dilinə, kürd xalqına aid bu
toponomik adların bir tarixi əsası var.
Misal: “Bakı” sözü kürd dilində “ba” külək,
“ku” hara, mənasını verir, “Abşeron” sözü
kürd dilində “ab” su, “şor” duzlu  mənasını
bildirir. Yuxarıdada qeyd etdiyim kimi
Azərbaycanda 3000-dən artıq kürd dilində
toponomik adlar var. 

Bu adların hamısının tarixi əsası var
və bu toponomimlər Azərbaycanımızın
tarixini təşkil edir. Heç kimin haqqı yoxdur
ki, mənfur ermənilər kimi Azərbay-
canımızın qədim toponomik adlarını dəy-
işdirsin. Çünki Böyük öndərimiz Heydər
Əliyevin qeyd etdiyi kimi Azərbaycanda
yaşayan azsaylı xalqlar güllü-çiçəkli
baxçaya bənzəyir. Bəli bu xalqların
yaşadıqları tarixi ərazilərdə o xalqlara
mənsub toponomik adlar varsa, bu
qəbahətdirmi? 

Azərbaycanda yaşayan xalqların
heysiyyatı ilə oynamaq olmaz. Bəli, bu
toponomimlərin yaranması təbii bir haldır
və belə də olmalıdır.

Çox təəssüflər olsun ki, xalqımızın
dəyərli oğlu, Kamal müəllim dünyasını
dəyişdi daş yaddaşlarımızın sirlərini özü
ilə apardı. Allah Kamal müəllimi qəni-qəni
rəhmət etsin, məzarı nurla dolsun.

Tahir Süleyman

Tarixi və tarixi adları təhrif etmək olmaz!
3 min illik məzar daşları nə deyir?

Görəsən hansı ikiayaqlı goreşənlər bu qəbri eşib?
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Cəlilabad rayonunda 12
noyabr Konstitusiya Günü qeyd
edilib.Tədbir iştirakçıları əvvəlcə
Heydər Əliyevin abidəsi önünə
gül-çiçək dəstələri qoyublar.
Sonra iştirakçlar Heydər Əliyev
Mərkəzinə gələrək Ulu Öndərin
həyat və fəaliyyətini əks etdirən
eksponatlarla tanış oldular.Daha
sonra rəsmi hissə Cəlilabad
Rayon İcra Hakimiyyətin akt
zalında davam edib.Tədbiri giriş
sözü ilə rayon icra hakimiyyə-
tinin başçısı Əziz Əzizov açaraq
rayon ictimaiyyəti nümayən -
dələrini Konstitusiya Günü
münasibətilə təbrik edib.Əziz
Əzizov bildirdi ki, Azərbaycan
Respublikasının Konstitusiyası
mühüm tarixi mərhələlərdən
keçib. Müstəqil Azərbaycanın

Konstitusiyası isə dahi şəxsiyyət
Heydər Əliyevin adı ilə bağlıdır.
Heydər Əliyevin Azərbaycanın

dövlət müstəqilliyinin qorunub
saxlanılması, möhkəm-
ləndirilməsi və inkişaf etdirilməsi
yolunda misilsiz xidmətlərindən

danışan natiq bildirib ki, Azər-
baycan xalqının strateji seçimi
olan demokratik, hüquqi və

dünyəvi dövlət quruculuğu
istiqamətində respublikada
bütün sahələrdə köklü islahatlar
aparılıb. Məruzəçi Ulu öndər

Heydər Əliyevin bilavasitə
təşəbbüsü və rəhbərliyi ilə
işlənib hazırlanmış və 1995-ci
ildə ümumxalq səsverməsi yolu
ilə qəbul edilmiş ilk milli Konsti-
tusiyanın dövlətçilik tariximizdə
yeni bir mərhələ açdığını, dövlət
quruculuğunda, iqtisadiyyatda
və ictimai-siyasi həyatda
dinamik inkişafa güclü təkan
verdiyini qeyd edən natiq, bu
mühüm tarixi hadisəni ümummil-
li liderin gərgin və fədakar
əməyinin bəhrəsi olduğunu qeyd
edib. Əziz Əzizov Ulu Öndər
Heydər Əliyevin və onun siyasi
kursunun layiqli davamçısı,
Azərbaycan Respublikasının
prezidenti İlham Əliyevin Konsti-
tusiyamızın daha da təkmil-
ləşdirilməsi istiqamətində həyata

keçirdikləri mühüm işləri xatır-
ladaraq bildirib ki, 24 avqust
2002-ci il və 18 mart 2009-cu il
tarixlərdə qəbul olunmuş "Azər-
baycan Respublikasının Konsti-
tusiyasında dəyişikliklər edilməsi
haqqında" referendum aktlarına
uyğun olaraq, Konstitusiyaya bir
sıra əlavə və dəyişikliklər edilib.
Bu əlavə və dəyişikliklər
ölkəmizin "İnsan hüquqlarının və
əsas azadlıqların müdafiəsi
haqqında" Avropa Konven-
siyasına qoşulması, eləcə də
məhkəmə islahatları nəticəsində
yaranan öhdəliklərə əməl olun-
ması, Milli Məclisin fəaliyyətinin
və seçki sisteminin daha da tək-
milləşdirilməsi kimi mühüm
məqsədlərə xidmət edirdi. Bu
mənada, qeyd olunan əlavə və
dəyişikliklər Konstitusiyanı yeni
müddəalarla zənginləşdirib.

Heydər Əliyev Fondunun vitse-prezi-
denti, İDEA İctimai Birliyinin təsisçisi və
rəhbəri Leyla xanım Əliyevanın təşəb-
büsü ilə noyabrın 5-də "Ümumrespublika
Yaşıllaşdırma” marafonuna start ver-
ilmişdir.Marafonun əsas məqsədi yaşıllıq
sahələrinin azalmasının yarada biləcəyi
təhlükələrin qarşısını almaq və ağac
əkilməsini təşviq edərək, ətraf mühitin
mühafizəsinə töhfə verməkdən ibarətdir.
Layihəyə əsasən ağacların növbəti iki

əkin mövsümündə (noyabr ayında və
mart ayının sonu – aprel ayının əvvə -
lində) əkilməsi və marafonun may ayının
əvvəlində başa    çatdırılması planlaşdırı -
lır. İDEA İctimai Birliyinin təşəbbüsü ilə
həyata keçirilən “I Ümumrespublika Yaşıl-
laşdırma” marafonuna Cəlil a badda da
start verildi. Marafon çərçivəsində noya -
brın 13-də Cəlilabad şəhərində küt ləvi
ağacəkmə aksiyası keçirildi. 

Aksiya zamanı şəhərin park və

bağlarında, xiyabanlarda, magistral avto-
mobil yollarının kənarında gün ərzində
1000 ədəd çox çinar, qaraağaç, ağça -
qayın, göyrüç və cinğöyrüçü və digər
müxtəlif növ ağaclar əkildi. Aksiyada
Cəlilabad Rayon İcra Hakimiyyətinin
başçısı Əziz Əzizov, İcra Aparatının
işçiləri, rayonun idarə, müəssisə və təşki-
latlarının, təhsil, səhiyyə və mə dəniyyət
müəssisələrinin əmək kollektivləri və icti-
maiyyət nü mayəndələri iştirak edirdilər.

Ağacəkmə aksiyası əhali arasında böyük
razılıq hissi ilə qarşılanmışdır.

Cəlilabadda Konstitusiya Günü qeyd olundu

Daşkəsən Rayon İcra Ha -
kimiyyəti rayonun “N” saylı hərbi
hissəsinin zabit və əsgər heyəti
ilə birgə  12 Noyabr Konstitusiya
günü münasibətilə Daşkəsən
rayonunda tədbir keçirmişdir.
Tədbirdə həmçinin rayon icti-
maiyyətinin nüma yəndələri,
idarə və müəssisə rəhbərləri işti-
rak etmişlər.

Öncə ümummilli lider Heydər
Əliyevin abidəsini ziyarət edən
tədbir iştirakçıları ardınca Hey-
dər Əliyev Mərkəzinə yollandılar.
Heydər Əliyev Mərkəzinin direk-
toru Nailə Məmmədova
Mərkəzin fəaliyyəti, həmçinin ulu
öndər Heydər Əliyevin şərəfli,
xalqına həsr olunmuş ömür yolu

barədə ətraflı məlumat verdi.
Daha sonra çıxışlar dinlənil-

di. Daşkəsən rayon İcra
Hakimiyyətinin İnformasiya təmi-
natı və təhlil sektorunun müdiri
Malik Ələsgərov giriş sözü ilə
çıxış edərək müstəqil Azərbay-
canın əsas qanunu olan Konsti-
tusiya günü münasibətilə tədbir
iştirakçılarını təbrik etdi. Azər-
baycanda qəbul olunmuş Kon-
stitusiyamızın tarixindən danı -
şaraq 1995-ci ildə qəbul olun-
muş Konstitusiyanın müs təqil
Azərbaycanın ilk, ümumilikdə
isə respublikanın dördüncü Kon-
stitusiyası olmasını qeyd etdi.
Bildirdi ki, Azərbaycan müstəqil-
lik əldə etdikdən sonra yeni Kon-

stitusiyanın hazırlanması
zərurəti meydana çıxdı. Bunun
üçün Azərbaycan Respub-

likasının Prezidenti Heydər
Əliyevin rəhbərliyi ilə xüsusi

komissiya yaradılmış, Konsti-
tusiya layihəsi ümumxalq müza-
kirəsinə çıxarılmışdır. 1995-ci il
noyabrın 12-də referendumla
müstəqil Azərbaycanın ilk Kon-

stitusiyası qəbul olunmuşdur.
Müstəqil Azərbaycanın dövlət

quruculuğunun əsasını təşkil
edən ilk Konstitusiya 5 bölmə,
12 fəsil və 158 maddədən ibarət-
dir. Daşkəsən Rayon İcra
Hakimiyyətinin İctimai-siyasi və
humanitar məsələlər şöbəsinin
baş məsləhətçisi Elmar Əliyev
məruzə ilə çıxış edərək qanunun
aliliyindən, xalq və dövlət üçün
zəruri olmasından söz açdı. Ulu
öndər Heydər Əliyevin rəhbərliyi
altında işçi qrupunun yaradıl-
masından, ümumxalq səsver-
məsi yolu ilə Konstitusiya Aktının
qəbul olunmasından danışdı.

Mərkəzdəki eksponatlar və
kitablarla tanışlıqdan sonra təd-
bir iştirakçıları ulu öndərin ordu
quruculuğundan bəhs edən
filmə tamaşa etdilər.

Sonda xatirə şəkli çəkildi.

Rayon sakinlərinin müvəq qəti
məskunlaşdıqları, rayonu nun icra struk-
turlarının, idarə, müəssisə və təşkilat-
larının  fə aliyyət göstərdiyi Taxtakörpü
qəsəbəsi ərazisində 08 noyabr 2014-cü il
tarixdə “İDEA” İctimai Birliyi tərəfindən
həyata keçirilən I “Ümumirespublika
Yaşıllaşdırma” marafonu çərçivəsində
ağacəkmə kompaniyası keçirilmişdir.

Qəsəbə ərazisində təmiz ekoloji mühitin
yaradılması və yeni yaşıllıqların salın-
ması üçün parklarda, idarə, müəssisə və
təşkilatların həyətlərində, 552 ailəlik
qəsəbədə keçirilmiş ağacəkmə kom-
paniyasında  ra yo nun təhsil, səhiyyə,
mədəniyyət və digər müəssisələrinin
işçiləri, həmçinin qəsəbə sakinləri həvəs-
lə iştirak etmiş, 600-ə yaxın ağac

əkilmişdir. Ağac ların suvarılması üçün
xüsusi su maşınları cəlb olunmuş, sakin-
lərin xüsusi səliqə ilə əkdiyi tinglərin
dibləri bərkidilib və suvarılmışdır.
Ərazidə keçirilən ağacəkmə kom-
paniyası bütün qəsəbə sakinləri tərəfind-
ən razılıq hissi ilə qarşılanmışdır.
Qəsəbə ərazisində ağacəkmə kom-
paniyası davam etdirilir.

Daşkəsəndə 12 Noyabr Kontitusiya günü qeyd edildi

14 noyabr 2014-cü il tar-
ixində Sabunçu Rayon İcra
Hakimiyyətinin inzibati binasının
qarşısında möhtərəm Prezident
cənab İlham Əliyevin tapşırığı ilə
həyata keçirilən “Ölkəmizi
tanıyaq” devizi altında növbəti
mərhələnin iştirakçılarının
yolasalma mərasimi keçirildi.
Yolasalma mərasimində
Sabunçu Rayon İcra Hakimiyyəti
başçısının müavini Arzu Məm-
mədova, RİH aparatının əmək-
daşları, valideynlər və şagirdlər
iştirak edirdi. İlk öncə tədbir işti-
rakçıları Sabunçu Rayon İcra
Hakimiyyətinin inzibati binasının

foyesindəki ulu öndər Heydər
Əliyevin büstü önünə gül
dəstələri qoyaraq dahi

şəxsiyyətin ruhuna öz ehtiram-
larını bildirdilər. Sonra hər iki tur-
ekskursiyaya cəlb olunan 80

nəfər IX-XI sinif şagirdlərinin işti-
rakı ilə  respublikanın xəritəsini
əks etdirən “Sən Azərbaycan-
lısan” adlı flaşmob keçirildi.

Mərasimdə çıxış edən
Sabunçu Rayon İcra Hakimiyyəti

başçısının müavini Arzu
Məmmədova bildirdi ki, əsası
ulu öndər Heydər Əliyev
tərəfindən qoyulmuş və bu
gün Prezident İlham Əliyev
tərəfindən uğurla davam
etdirilən dövlət gənclər
siyasətinin nəticəsidir ki,
Azərbaycan gəncləri indi də
bütün sahələrdə özlərini
doğruldurlar. Təşkil olunan bu
tur ekskursiya da ölkəmizin
tarixini dərindən öyrənməklə
yanaşı, şagirdlərin Azərbay-
can Respublikasının Prezi-

denti cənab İlham Əliyevin həya-
ta keçirdiyi dinamik sosial-iqtisa-
di inkişafla hər bir şəhər və ray-
onun nümunəsində əyani tanış
olmağa xidmət edir.

Mərasim başa çatdıqdan
sonra şagirdlər onlar üçün
ayrılmış xüsusi avtobusla Dövlət
Yol Polisinin avtomaşının
müşayiəti ilə yola düşdülər.

Sabunçu rayonunda “Ölkəmizi tanıyaq” devizi ilə IX-XI sinif
şagirdləri üçün təşkil olunan tur-ekskursiyalar uğurla davam edir

“I Ümümrespublika Yaşıllaşdırma ” Marafonu Cəlilabadda da start götürdü

Laçınl ı  məcbur i  köçkünlər in  müvəqqət i  məskunlaşdıqlar ı  Ağcabədi  
rayonunun Taxtakörpü qəsəbəsi ərazisində ağacəkmə kompaniyası keçirilmişdir

Səhifəni 
hazırladı:
Firudin

Rüstəmov,
bölgə 

müxbiri
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Kurdistana Sor, di navbera salên 1923-
1929ê de li ser xaka Kurdistana Qef -

qasyayê ku dikeve navbera Azerbaycan û
Ermenîstana îroyîn, bi fermana Sovyeta
Sosyalîst jiyana xwe berdewam kiriye. Li
vê herêma Kurdistanî, di navbera 6-7

salên destpêkê de bingeha karên çandî,
hunerî û edebî hatiye avêtin. Divê bê gotin
ku ev xebatên hanê heta salên 1937-
1938ê berdewam kiriye. Di wan salan de li
bajarê Şûşayê li 'Tek nîkûmê' ango li 'Dibis-
tana Bilind a Pîşeyî' 'Fakûlteya Perw-
erdekirina Ma mosteyên Kurdî' hate vekirin.
Salek beriya wê jî li Yêrevana Ermenîs-
tanê, Tek nî kû meke ji bo heman armancê
hatibû vekirin. Ji bilî Teknîkûmê, li bajarê
Laçînê bi navê 'Tîyatroya Gel' tîyatroya
kurdî hatibû avakirin. Vê tîyatroyê li gelek
deveran hunera kurdî pêşkêşî niştecihên
herêmê dikir. 

Yekem Rojnameya Kurdên Azerbay-
canê: 'Kurdistana Sovyetê'

Di destpêka salên 1930yî de roj-
nameya bi navê 'Sovyêt Kurdîstani' ango
'Kurdistana Sovyetê' dest bi weşana xwe
kir. Ev rojnameya bi alfabeya latînî, ji 4
rûpelan pêk dihat ku rûpeleke wê bi kurdî
bû. Rojname heta sala 1938ê weşana
kurdî berdewam kir. Lê heta sala 1961ê,
bêyî zimanê kurdî bi navê 'Sovyet Kurdis-
tani' weşana xwe domand. Yekemîn berpir-
siyarê vê rojnameyê Îbrahîmê Allavêrdî bû.
Allavêrdî ji kurdên Kamalliya Laçînê bû.
Keda rewşenbîrê bi navê Mûseyîb Axûn-
dov jî di vê rojnameyê de gelek zêde ye.

Axûndov ew kes e ku di wan salan de, kitê-
ba bi navê 'Fêkiyêd Aprêlê' (1931) ji bo

perwerdehiya zarokên kurdan nivîsandiye. 
Di 10-15 salên destpêka Sovyetê de li

Azerbaycanê, li ser kurdan û bi zimanê
kurdî 27 kitêb hatine çapkirin. Ji bilî

'Fêkiyêd Aprêlê', kitêba bi navê 'Azer-
baycanskiye Kurdi' ango 'Kurdên Azer-
baycanê' sala 1932yê bi zimanê rûsî, li
Bakûyê ronahiyê dibîne. 

Ev kitêba dîrokî, ji hêla Hejarê Şamil
ve li zimanê tirkî hatiye wergerandin û
sala 2009ê ji hêla 'Weşanxaneya Pêrî'
yê ve li Stenbolê hatiye çapkirin. 

Li gorî agahdariyên rojnameger û
nivîskar Hejarê Şamil, ji sala 1938ê heta
sala 1990î li Azerbaycanê bi tenê yek
kitêbeke kurdî jî nehatiye belavkirin û
çapkirin. Şamilê ku vê gavê li ser 'Ansîk-
lopediya Kurdên Sovyetê' kar dike dibê-
je piştî sala 1990î, bi qasî 'tiliyên du
destan' kitêbên kurdî, bi zaravayê kur-
mancî hatine weşandin. 'Bawerî' ya
Ehmedê Hepo (1990), 'Bi gazin im
dinya' ya Qadirê Motî (1993), 'Ku da
herim' a Bariyê Bala (1993), 'Pirtuka
Azerbaycanî-Kurdî ya Axaftinê' (1994) û
'Alfabe' (1996) ya Bayremê Fetî û 'Fer-

henga Kurdî-Azerbaycanî, Azerbaycanî-

Kurdî û Mişarên zimanê Kurdî' ya Şamil
Esgerov (1999) çend berhemên giranbiha
yên kurdên Azerbaycanê ne. 

Rola 'Beşê Kurdolojiyê yê Akade mi -
ya Azerbaycanê'

Di navbera salên 1960-1970yî de, di
'Beşê Kurdolojiyê yê Enstîtuya Zanistên

Rojhilat a Akademiya Azerbaycanê de
xebatên mezin hatin kirin. Di wan salan de
zanyar, zimanzan û wêjevanên bi navê Elî
Galawêj, Rehîmê Qazî, Hûseyin Kurdoglu,
Şamil Esgerov, Zûmrûd Şefiyeva,
Mûhammed Şemsî xebatên kurdolojî û
wêjeyê meşandine û di demeke kurt de

berhemên xwe afirandine. Di bin banê
Beşê Kurdolojiyê de; M.Î Şemsî li ser
'Şerefname' ya Şerefxanê Bedlîsî, Hûseyîn
Kurdoglu li ser berhemên Abdûlla Goran,
Şamil Esgerov li ser helbestvaniya
Cegerxwîn, Zûmrûd Şefiyeva jî li ser mijara
'di helbesta kurdî de destan' kitêb û makale
nivîsandine û ev berhemên wan îro ji bo
lêkolînerên kurd bûne çavkaniyên
bêhempa. Şayanê gotinê ye ku rewşenbîr
û nivîskarên mîna Ezedîn Mûstefa Resûl,
Kemal Mezher, Nesrîn Fexrî, Rehîmê Qazî
û Kerem Amoyev tezên xwe li heman
akademiyê amade û pêşkêş kirine. 

Sala 1959ê, bi xebatên hêja yên
rewşenbîrên Azerbaycanê bi navê 'Kurd
Edebiyati Almanagi' ango 'Berhevoka Ede-
biyata Kurdî' hate çapkirin. Di vê kitêbê de
berhemên 9 şaîr û nivîskarên kurd hebûn
ku li zimanê azerkî hatibûn wergerandin. Li
hêla din 'Mem û Zîn' a Ehmedê Xanî, du
berhemên Evdirehman Hejar û Eliyê Evdi-
rehman û kitêbeke ku ji helbestên şaîrên
Gurcistanê pêk dihat, li zimanê azerkî
hatin wergerandin û çapkirin. 

Rojnameyên 'Dengê Kurd' û 'Dîplo-
mat' û Komela Ronahî

Piştî belavbûna Sovyetê, sala 1992yê li
Azerbaycanê komeleya bi navê 'Ronahî' tê
avakirin. Di heman salê de rojnameya bi
navê 'Dengê Kurd' wekî weşana komeleyê
derdikeve. Rojname bi kurdî, azerî û rûsî
weşana xwe dike. Ehmedê Hepo yekemîn
berpirsiyarê sereke yê rojnameyê bûye.
Adil Cemal, Hejarê Şamil û Silêmanê Refo

redaktoriyên beşen kurdî, azerî û rûsî
dikin. Piştî sala 1994ê Şamil Esgerov dibe
berpirsiyarê sereke yê rojnameyê û heta
dawiya jiyana xwe (2005) vê xebatê berde-
wam dike.  Rojname vê gavê jî bi awayeke
demdemî weşana xwe didomîne. Roj-

nameya 'Dîplomat' jî yek ji wan weşana ye
ku sala 2003yê dest bi weşanê kiriye û vê
gavê li Bakûyê hewla rojnamegeriya kurdî
dide. Rojname bi zimanê kurdî, tirkî, azerkî
û rûsî digihîje ber destê xwendevanên
xwe. Berpirsiyarê sereke yê rojnameyê
Tahirê Silêman e.  Sala 1993yê destûr tê
dayîn ku di Radyoya Dewleta Azerbaycanê
de, hefteyê du caran û her carê 15 deqe
weşana zimanê kurdî bê kirin. Ji roja dest-
pêkê heta niha Ehmedê Hepo berpirsi-
yariya beşê kurdî yê radyoyê dike. Kesên
wekî Kamîz Şeddadî, Tamara Refo,
Kûbara Refo û Fexredîn Paşayêv jî di
radyoyê de bi salan ked dane. 

Ji serdema Kurdistana Sor heta niha 
Li Azerbaycanê Edebiyat û Çapemeniya Kurdî

Salihê
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Hêzên kurdî pêşve çûn û 
2 kolan xistin destê xwe

Sînorê Kobanî (Rûdaw)- Çekdarên DAIŞê
taxên başûrê Kobanî bi çekên giran topbaran

dikin û şer li çend taxan jî berdewam e.
Peyamnêrê Rûdawê li nêzîk sînorê Kobanî
Imer Kalo ragihand: “Çekdarên DAIŞê Kaniya
Mişidê û Daristana Kobanê topbaran dike.”
Imer Kalo wiha domand: “Hêzên Pêşmerge vê
sibehê bi çekên giran çeperên DAIŞê didin ber
topan.” Fermandarê Hêzên Pêşmerge li
Kobanî Ehmed Gerdî ji Rûdawê re ragihand:
“Şeva borî çekdarên DAIŞê hewl dan ku ji aliyê
başûrê bajêr ve ji aliyê rêya Helebê ve, êrişî
hêzên kurdî bike, lê êrişa wan ji aliyê hêzên
kurdî ve hat pûçkirin.” Ehmed Gerdî wiha
domand: “Hêzên kurdî ji aliyê başûrê Kobanî
ve jî 2 kolanan pêşve çûne û çekdarên DAIŞê
paş vedikşe.” Peyamnêrê Rûdawê wiha got:
“Îro berî nîvro, topeke DAIŞê li nêzîkî sînorê di
navbera Kobanî û Bakurê Kurdistanê, ket.”
Imer Kalo da zanîn ku, “Îro seat 4ê sibehê, bal-
afirên şer ên hevpeymaniya navdewletî cihên
DAIŞê li taxa Pîşesaziyê û Baxçê Hecî Reşîd
li rohilatê Kobanî bombebaran kirin.”

Alîkariyên welatê Polonyayê
g i h î ş t i n  K u r d i s t a n ê

Hewlêr (Rûdaw)- Îro balafireke welatê
Polonyayê alîkariyên mirovî anî Başûrê Kurdis-

tanê. Li gorî agahiyên Rûdawê, Poloniyayê bal-
afirek alîkariyên mirovî ji Başûrê Kurdistanê re
şand û îro gihîşt Balafirgeha Hewlêrê. Ew
alîkarî 10 ton xwarin û pêdviyên dinin. Piştî
êrişên DAIŞê li ser Iraqê û Başûr û Rojavayê
Kurdistanê hejmarek mezin ji koçber û penber-
an berê xwe dan Herêma Kurdistanê, lewma
çend welatan hevkariyên mirovî ji Kurdistanê re
şandine. Herwiha alîkariyên leşkerî jî dişînin.

D ê  w e k  k e ç ê n  k u r d a n  
ş e r ê  D A I Ş ê  b i k i n

Rûdaw (Enbar)- Keç û jinên Iraqê ji keçên
kurdan fêr bûne û dê rajin çek û şerê çekdarên
DAIŞê bikin. Sekreterê Giştî yê Encumena

Eşîretên Şoreşa Iraqê Yehya Sunbil ji Rûdawê
re ragihand: “Li parêzgeha Enbarê ya Iraqî,
komek çekdarî ya jinan bi navê “Benta el–Heq”
tê pêkanîn ji bo şerê li dijî çekdarên rêxistina
DAIŞê li wê parêzgehê.” Yehya Sunbil wiha
domand: “Ew bi xwe, jin û dayikên kuştiyên
DAIŞê ne, wek xwebexş navê xwe nivîsîne ji
bo şerê li dijî çekdarên rêxistina DAIŞê, li vê
parêzgehê. “ Sunbil da zanîn ku, “Ew jin ku dê
perwerdeya leşkerî bibînin, da ku ligel şer-
vanên zilam û xortên Enbarê şer li dijî DAIŞê
bikin.” Tevî ku ew kom rastî rexneyan hatiye,
ku li dervey artêşa Iraqê rahijtine çek, lê dîsa
gellek alî piştevaniyê li wan dikin.

Îro pênçşem 13.11.2014 li Sela-
hedîn birêz Mesûd Barzanî Serokê
Herêma Kurdistanê pêşwaziya Sirri
Sakik Serokê Bajarvaniya Agirî kir.

Îro pênçşem 13.11.2014 li Sela-
hedîn birêz Mesûd Barzanî Serokê
Herêma Kurdistanê pêşwaziya Sirri
Sakik Serokê Bajarvaniya Agirî kir.

Li hevdîtinê de ku Fuad Husên
Serokê Dîwana Serokayetiya Herêma
Kurdistanê amade bû Serokê Bajar-
vaniya Agirî ji bo rexsandina vê hevdît-
inê spasiya Serok Barzanî kir û ji bilî
balkişandina pêşveçûna doza Kurd li
Bakûr tekez li wê yekê kir ku rêkarên
aştî û karên siyasî doza Kurd bihêztir
dike. Her wiha spasiya Serok Barzanî û
Herêma Kurdistanê kir ji bo yarmetî-
dana Rojava û Kobanê û ragihand ku
çûna Pêşmerge ji bo yarmetîdana xuşk
û birayên li Kobanê hengavekî dîrokî
bû û dilê hemû Kurdekî li cîhanê şad
kir. Serokê Bajarvaniya Agirî rola Serok
Barzanî li yarmetîdana doza Kurd û
proseya aştî li Bakûr û her wiha hewl-
dana ji bo yekgirtina aliyên Kurdî yên
Rojava bilind nirxand. Serokê Bajar-
vaniya Agirî daxwaz jî ji Serok Barzanî
kir ku hemû aliyek hewl bidin ji bo besti-
na Kongreya Neteweyî.

Li beranber da Serok Barzanî bi
xêrhatina Serokê Bajarvaniya Agirî kir û
xweşhaliya xwe jî nîşanda ku doza
Kurd bi rêkarên aştiyane li Tirkiye berev
pêşve çûye û wê yekê xisterû ku li
Tirkiye hengavên baş ji bo vekirin û
çareseriya kêşeya Kurd hatiye avêtin.
Serok Barzanî di derbarê xebata gelê
Kurd balkişand li ser wê yekê ku xeba-

ta çekdarî ya gelê Kurd bi navê
bergirîkirina li mayînê û parastina nas-
nameyê bûye. Niha ku Kurd karî bi

xebat û têkoşîna xwe nasnameya xwe
biparêzê pêwîste li rêya siyasî û bi
sedema aştiyê ve mafên xwe mîsoger
bike. Serok Barzanî li dirêjahiya axafti-
na xwe de tekez li wê yekê kir ku li
aştiyê da destkeftên mezintir pêktên û ji
bo serxistina aştiyê jî divê hemû aliyek
bîhnfireh bîn û divê hevkariya wan
kesan bîn ku derfet ji bo aştiyê dirust
dikin. Her wiha nabê derfetê bidîne
destê şovenî û faşîstan bo ku li
navçeyê da şerê di navbera neteweyan
hilbigîrsênin. Li gel ewe jî gelê Kurd
tehedayê ji kesek qebûl nake û li beran-
ber zulm û dagîrkariyê da bergiriyê li
xwe dike.

Serok Barzanî beranber bi paşaroja
gelê Kurd geşbîniya xwe nîşanda û
ragihand ku niha gelê Kurd li asta
cîhanê da nav û dengeke xwe yê gelek
baş heye. Kurd her li Kobanê heta
Xaneqîn bi îmkaniyata kêm karî beran-

ber terorîstan raweste û wan têk-
bişkîne. Di derbarê çûna Pêşmerge ya
Kobanê de balkişand li ser wê yekê ku

çûna Pêşmerge ya ji bo yarmetîdana
Kobanê hesta neteweyî ya Kurdên
bilind kir û yekgirtiya Kurdan bihêztir kir
û eve jî dûpat kir ku hêza me li yekgir-
tiya me da ye û eger em bixwazin
gelekî serfîraz bîn divê yekbigrîn. Di
derbarê Rojavayê Kurdistanê jî Serok
Barzanî ewe ji bo Serokê Bajarvaniya
Agirî behs kir ku cografya Rojava û dûr-
bûna navçeyên Kurdan ji hevdû wiha
dixwazê ku hemû hêz û alî li gel hevdû
bin. Her di destpêka qeyrana Sûriye me
bi Kurdên Rojava re ragihand ku bi
pêkve bin û nebine dû bere û her bir-
yarek ku hun bidin em palpiştiya we
dikin. Serok Barzanî eve jî xisterû ku
piştî êrîşa terorîstan ya li ser Rojava
çawa palpiştiya Pêşmerge buyîn wiha jî
hevkar û palpiştê Rojava bûyîn.

Li beşekî dinê axaftina xwe de
Serok Barzanî tekez li ser pêwîstiya
bestina Kongreya Neteweyî kir. 

BasNews (Navenda Nûçeyan):
Berpirsekî pilebilind ê hikûmeta Herê-
ma Kurdistanê aşkere kir ku, hejmara
çekdarên DAIŞê bi sedan hezare, ew
hejmar jî gelek ji hejmara berî niha ku
CIA belav kiribû, bêhtire. Serokê
Dîwana Serokatiya Herêma Kurdis-
tanê, Fuad Hisên di hevpeyvîneke roj-
namevanî de ragihand ku, hejmara
çekdarên DAIŞê nêzîkî 200 hezar kese
“Ji ber ku ew dikarin xortên Ereb ên
navçeyên di bin destê wan de rêbixin û
tevlî xwe bikin.” Li gor ku Fuad Hisên
daye zanîn, DAIŞê yek li ser sê ji hej-

mara şêniyên Sûriyê û Iraqê kontrol
kiriye “Niha êzîk 10 heta 12 milyon kes
di bi desthilata DAIŞê de ne, rûbera
navçeya wan jî 250 hezar kîlometrê
çargoşe ye.” Derbarê êrîşa DAIŞê li ser
Herêma Kurdistanê, Hisên wiha got:
“DAIŞ li ser bigeha stratejiya tirsê şer
dikir, bandora vê yekê jî li ser morala
hemû aliyekî hebû, di nav wan de jî
Pêşmerge.” Serokê Dîwana Serokatiya
Herêma Kurdistanê amajr kir ku, ji bo
rûbirûbûna çekdarên DAIŞê “Pêwîstiya
Pêşmergeyan bi helîkopterên Apache û
tank û çekên giran heye.”

Derbarê azadkirina navçeyên Iraqî
yên di bin kontrola çekdarên DAIŞê de,
Fuad Hisên da zanîn ku “Hêzên
Pêşmerge amade ne alîkariya artêşa
Iraqê bike, lê lê ne artêşeke taifî bê.

BasNews (Navenda Nûçeyan):
Serokerkanê Artêşa Amerîkayê Gener-
al Martin Dempsey piştî serdana xwe
ya bo İraq û Herêma Kurdistanê, rage-
hand ku Amerîkayê alîkarî da İraqê û
nehişt bikeve. General Dempsey di
çarçoveya serdana xwe de ji rayedarên
İraqê re got: ‘’Guhertin bi ser şerê dijî
çekdarên DAİŞ’ê de hatiye û hindik
maye ev şer bigihe armanca xwe. Niha
çekdarên DAİŞ’ê lawaz û bêhêz bûne,
lê tê pêşbînî kirin ku ev şer çend salan
dirêj bibe.’‘ Dempsey wiha axifî: ‘’Çek-
darên DAİŞ’ê ne wiha ne wek tê
behskirin, lê lawaz û bêhêz in, di rastî
de jî îdeolojiyeke wan a radîkal heye.
Herwiha çekdarên DAİŞ’ê tenê bi hewl-

danên Amerîkayê ji nav naçin û pêdi-
viya vî şerî jî bi çend salan heye heta bi

tevahî tirsa terorê li navçeyê were
jinavbirin.’‘ Hêjayê gotinê ye Sero-
kerkanê Artêşa Amerîkayê General
Martin Dempsey doh serdana İraqê kir

û piştre derbasî Hewlêrê bû û ligel
Serokê Herêma Kurdistanê Mesûd
Barzanî û rayedarên Wezareta
Pêşmerge û Encûmena Asayîşa Herê-
ma Kurdistanê civiya. Di civînê de Gen-
eral Dempsey got: ‘’Dê Hêzên Hevpey-
man li ser piştgirîkirina Hêzên
Pêşmerge berdewam bin êdî çi di warê
perwerdeyê de be yan warên din. Her-
wiha dê êrîşên esmanî jî bo ser pêgeh
û binkeyên DAİŞ’ê berdewam bin.’‘
Dempsey, pêşketina vê dawiyê ya
Hêzên Pêşmerge bilind nirxan û got ku
rolekî girîng ê Pêşmergeyan di şerê dijî
terorê hebû û herwiha sersaxî jî li mal-
batên wan Pêşmergeyan kir ku di şerê
dijî terorê de şehîd bûne.

Barzanî û Sakik behsa Kongreya Neteweyî kirin

Hisên: Pêwîstiya Pêşmerge bi balafirên Apache heye

General Dempsey: Şerê dijî DAİŞ’ê çend salan dirêj dibe

Hejar Memûzînî (Mûsil): Ji ber bom-
bardimana balefirên şer ên Hêzên
Hevpeyman li nav bajarê Mûsilê 35 çek-
darên DAİŞ’ê hatin kuştin. Di hundirê
hefteyekê de jî 18 çekdarên DAİŞ’ê ji
aliyên grûbên çekdar ên nenas ve hatine
kuştin. Derbarê êrîşên esmanî de bo ser
pêgehên DAİŞ’ê, çavkaniyeke taybet ji
Mûsilê agahî dan BasNewsê û got: ‘’Bale-
firên şer ên Hêzên hevpeyman çekdarên

DAİŞ’ê li navçeya Şergat bombardiman
kirin ku dikeve rojavayê Mûsilê û di encam
de 35 çekdarên DAİŞ’ê hatin kuştin.’‘ Ji
aliyekî din ve li gor agahiyên BasNewsê,
îro li nav bajarê Mûsilê laşên 3 çekdarên
DAİŞ’ê hatin dîtin ku ji aliyê grûbên çekdar
ên nenas ve hatine kuştin û êrîşên ser
çekdarên DAİŞ’ê jî berdewam in.  Li gor
heman agahiyan di hundirê hefteyekê de
li navçeyên cuda yên Mûsilê 18 çekdarên

DAİŞ’ê ji aliyên grûbên din ên çekdar ve
hatine kuştin. Êrîş jî bi giştî li taxên Xeyl
Eden, Mîşraq, Şûra, Hemam Elîl û çend
taxên din hatine kirin.

Li Mûsilê bi dehan çekdarên DAİŞ’ê hatin kuştinwww.a
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Nêçîrvan Barzanî serokwezîrê herê-
ma Kurdistanê, îro roja pêncşemiyê
13.11.2014ê li bajarê Hewlêrê, pêşwazî
li Adil Ebdulmehdî wezîrê nefta
hikûmeta Îraqê kir. Di civînekê de ku,
Qubad Talebanî cîgirê serokwezîrê
herêma Kurdistanê amade bû, pirs-
girêkên navbera Hewlêr û Bexdayê û bi
taybetî dosyeya neftê û pêngavên ji
bona çareseriya wan pirsgirêkan tên
avêtin hatin gotûbêj kirin. Di civînê de,
piştî dosyeya neftê bi awayekî dûr û
dirêj hatî minaqeşekirin, her du alîyan li
ser wê yekê li hev kir ku, çareseriyeke
giştî bo pirsgirêkên navbera hikûmeta
federala Îraqê û hikûmeta herêma Kur-
distanê bê dîtin, û piştî çend civînan, li
ser navê her du aliyan daxuyaniyek bi
navê; daxuyaniyek ji civîna navbera
serokwezîrê herêma Kurdistanê û Adil
Ebdulmehdî wezîrê nefta hikûmeta
Îraqê derket û li gor wê daxuyaniyê,

weke pêngava yekemîn her du alî li ser
van xalên li jêr li hev kir:

1- Hikûmeta federala Îraqê 500

milyon dolaran bi hikûmeta herêma
Kurdistanê bide.

2- Hikûmeta herêma Kurdistanê dê
rojane 150 hezar bermîlên nefta xam

bixe jêr destê hikûmeta federala Îraqê.
3- Birêz Nêçîrvan Barzanî serok -

wezîrê herêma Kurdistanê di çen rojên

bên de, ji bona çareserkirina timama
pirsgirêkên   hilawîstî bi awayekî yek-
san û destûrî, dê bi serokatiya
şandeyekê serdana Bexdayê bike.

Seyid  Riza, kurê wî û hinek hevalên
wî, 77 sal berê di roja  15.11.1937 an de
li Elezîzê, li Meydana Genimî hatin
darvekirin. Mezelê  Seyid Riza jî wek yê
Şêx Seîd heta nuha Jî hatiye veşartin,
kes nizane li kê derê ye. Ewên ku wan
kuştin û cîhê mezelên wan weşartî  hiştin,
gotin qey emê bi vê rêyê doza  Kurd û
Kurdistanê jî bikujin, ji holê rakin.

Seyid Riza beriya darvekirina xwe, ji
dewleta Tirk re digot  ‘’ev tiştên ku hûn
dikin  eyb e, zulme, qetl e’’. Lê bele vê
’’eyb û zilm û qetlîam’’ ê heta îro jî berde-
wam kiriye. Herweha çawa ku wê rojê
Seyid Riza li himber vê zilmê serê xwe
netewandibe, neviyên wî  jî  heta îro serê
xwe netewandin e. Têkoşîna azadiya
Kurd û Kurdistanê bi bedelên giran be jî
her berdewam kiriye. Neviyên Seyid
Riza, îro li Başûrê Kurdistanê, ji
dewleteke federe , ber bi dewleteke ser-

bixwe ve dimeşin. Li Rojavayê Kurdis-
tanê bi yek dil û yek helwestê, temama
Kurdên cîhanê berxwedaneke qehre-
mane lidardixin. Li Rojhilatê Kurdistanê,
ala azadiyê tu carî neketiye erdê.
Neviyên Seyid Riza, li bakurê Kurdistanê,
bi xebat û têkoşîneke berdewamî, bi
dengê milyonan stranên berxwedanê  û
azadiyê diqîrin. Ew aqiliyeta dewleta Tirk
ya digot  ‘’yek milet, yek welat, yek
dewlet, yek al’’ sebebê  jenosît û qetlîama
Dêrsimê û ya hemû qetlîaman e jî. Mix-
abin ew aqiliyeta ku  duhî  ev  ‘’eyb , zilm
û qetl’’a pêk anî, îro hîna jî bi awayekî  ji
dil rêya çareseriyeke rasteqîn  qebûl
nekiriye. Dewleta Tirk jibo Dêrsimê
behsa ‘’lêborînê’’ dike. Lê hîna jî cîhê
mezelê Seyid Riza û hevalên wî  veşartî
ne. Divê dewleta Tirk jibo vê qetlîamê  bi
her awayî bêdarezandin. Divê rêya çare-
seriya pirsa Kurd û Kurdistanê bê vekirin.

Têkoşîna  azadiya Kurd û Kurdistanê
heta îro bi kuştin û qetlîaman nehatiye
rawestandin,  ji îro pê ve jî dê tu kes
nikaribe rê li ber bigir e. Em wek PAKê ,
Seyid Riza , hevalên wî  û hemû qur-
baniyên jenosîda Dêrsimê bi gramî bi bîr
tînin. Ew alaya ku ji destê Seyid Riza
neketiye erdê , di destê Partiya Azadiya
Kurdistanê (PAK) û hemû welatperweran
de, dê  li ser axa Kurdistaneke  azad de
bi serfirazî  biheje. Em vê sozê didine
hemû şehîdên xwe.15.11.2014

Mustafa Özçelik

Tora Medyayî ya Rûdawê her ji dest-
pêkê ve û heta niha bi awayeke eşkere
xwest li ser berjewendiya gelê Kurd zan-

yariyên nû yên cîhanê pêşkêşî gelê Kur-
distanê û her Kurdekî li cîhanê bike. Tora
Medyayî ya Rûdawê her ji destpêkê ve û
heta niha bi awayeke eşkere xwest li ser
berjewendiya gelê Kurd zanyariyên nû
yên cîhanê pêşkêşî gelê Kurdistanê û
her Kurdekî li cîhanê bike. Helbet li vê
armanca xwe ya giran û qûrs de barê
Rûdawê ne sivike û birastî jî ne hêsane
ku şaşî an jî xeletiyan neke. Helbet şaşî
û kêmasiyên Rûdawê jî çêbûn, lê belê bi
awayeke giştî birastî jî Rûdaw berev
serkeftin û pêşketinê ve diçe. Li bin yek
sêwanekî de komkirina rojnamevanên
Kurdên Bakûr, Başûr, Rojhilat û Rojava
bi serê xwe serkeftineke mezine. Lê belê

pêkve xebitandina van Kurdan jî birastî
zehmete. Ji ber ku Kurdên her
perçeyeke Kurdistanê têra xwe ji
asîmîlasyona dewletên dagîrker kirêt
bûne û li bin kultura wan de mezin bûne
û paqijkirina wan jî demeke dirêj dixwaze
û paqijkirina wan jî ne hêsane. Lê belê
dawiya dawî de eger xebatkarên
Rûdawê bikaribin xwe ji qirêjiya bîr û
baweriyên dewletên dagîrker xelas bikin
wê demê wê rojnamevanên 24 eyarê
zêrê zer û Kurdên paqij û Kurdperwer
derkeve holê ku xwe ji tu milleteke din
kêmtir nebîne. 

Rûdaw birastî jî şoreşeke roj-
namevaniyê pêkanî, li bin yek sêwanê
de komkirina rojnamevanên Kurd, di
demeke zû de pêşkêşkirina zanyariyan,
cîhdana her ramaneke cûda û pêşxistina
demokrasiya Kurdan û bikaranîna
teknolojiya nûjen asta rojnamevaniya
Kurdistanî û Kurdî gelek bilind kir, eve jî
beşek ji şoreşên Tora Medyayî ya
Rûdawê ne. Heta niha ew êrîşên ku li
ser Rûdawê hatine kirin, ji aliyê wan kes
û grûban ve hatine kirin ku ne
demokrasiyê dizanin û ne jî tehemmula
ramaneke cûda û pêkve jiyanê dikin. Ew

kes û alî gelek bi eşkere diyarin û navê
demokrasiyê li devê xwe de kirine benîşt
û dicûn, lê belê mixabin nizanin
demokrasî çiye û tehemmula wan ji
demokrasî jî tûne û ew ji wan dîkta-
torane ku êdî cîhanê de hejmara wan roj
bi roj kêm dibe û civaka Kurdan jî êdî
baş dizane ku ew çend paşmayî û aqil-
sivikin. Rûdaw kanala Mîtê ye yan HDP
partiya Mîtê ye? Bi tometa Rûdaw
kanala Mîtê ye êrîşî rojnamavenên wê
kirin. Helbet eşkereye ku kî Rûdawê
damezrandiye û li ser berjewendiya çi
milletekî kar dike û zanyariyên nû
pêşkêşî çi milletekî dike.  Lê belê HDP jî
baş diyare ku li ser biryara kî hatiye
damezrandin ku hemû kes dizane bi bir-
yara Mît û bi gotina Ocelan û bi kiryara
Sirrî Sureyya Onder hatiye
damezrandin. HDP ne naveke Kurdî ye,
ne Serokê wê Kurdî dizane û ne jî li ser
berjewendiya Kurd û Kurdistanê kar
dike. Armanca wê xapandina gelê Kur-
dên Bakûre ku Kurd daxwaza axa
welatê xwe nekin û wan bi biratiya gelan
bixapînin. Eve jî diyare li ser berjew-
endiya Mîtê ye û HDP ya Mîte. 

Exmîrê Sêrtî

Hewlêr (Rûdaw)- Ajansa Îxtsibarata
Amerîkayê (CIA) wê serpereştiya çek-
darkirin û perwerdekirina hêzên lîbral ên
dijbereya Sûriyê bike.

Hat gotin ku CIA niha nêzîkî 400 şer-
vanên dijbereya lîbral ya Sûriyê perwerde
dike û di dema pêş de wê ev hejmar zêde-
tir bibe. Biryar e Cîgirê Serokê Amerîkayê
Coe Biden jî heftiya bê serdana Tirkiyeyê
bike û derbarê pilana avakirina herêmeke

tampon de ligel Serokomarê Tirkiyeyê
Recep Teyyip Erdogan gotûbêjan bike.
Herwiha hat ragihandin ku fermandarên
leşkerî yên Amerîka û Tirkiyeyê pilanek
danîne ji bo perwerekirina 2 hezar şer-
vanên dijbereya Sûriyê ya lîbral li ser axa
Tirkiyeyê. Li gor zaniyariyên ku hatine
belavkirin, wê perwerdekirina hêzên lîbral
ên dijbereya Sûriyê li Tirkiyekê di meha bê
de destpê bike.

Daxuyaniya civîna serokwezîr û wezîrê nefta hikûmeta Îraqê

Em Seyid Riza û hevalên wî bi granî bi bîr tînin

Rûdaw kanala Mîtê ye yan HDP partiya Mîtê ye?

O b a m a :  D i b e  k u  e m  
hêzên bejayî bişînin Iraqê

Hewlêr (Rûdaw)- Serokê Amerîkayê
Barack Obama ragihand ku, eger Serokê
Desteya Hêzên Hevbeş a Artêşa Amerîka
Martîn Dempsey daxwaz bike, emê hêzên
bejayî bişînin Iraqê. Serokê Amerîkayê Barack
Obama gotarek di kongireya G20 a 2014 li
welatê Awustralyayê pêşkêşkir û di wê gotarê
de ragihand: Eger
me dît çekên
pêşketî ketin destê
DAIŞê de, dibe ku
em hêzên xwe yên
bejayî li Iraqê belav
bikin. Obama wiha
domand: “Eger Se -
rokê Desteya Hê -
zên Hevbeş a
Artêşa Amerîka Martîn Dempsey daxwaz bike,
emê hêzên bejayî bişînin Iraqê.”

Lê Serokê Amerîkayê dîsa da zanîn ku,
“Ew leşkerên ku amerîkî yên li Iraqê, tenê karê
wan perwerdekirin û şêwir e ji bo hêzên Iraqê
da ku karên xwe bi cih bînin.” Derbarê rewşa
Sûriyê jî, Barack Obama car din tekez kir ku,
Beşar Esed êdî wek Serokê Sûriyê nemaye û
ji ber vê Washington mamele ligel wî nake.
Obama wiha got: “Beşar Esed li beşek mezin ji
Sûriyê bê şeriîyet maye, ji bilî wî jî, berpirs e ji
kuştine bi dehan hezar kes. Lewma Amerîka di
şerê li Dijî DAIŞê de mamele ligel Esed nake.”

H e t a  v ê  s i b e h ê  
ş e r  b e r d e w a m  d i k e

Sînorê Kobanî (Rûdaw)- Li bajarê Kobanî
yê Rojavayê Kurdistanê şerê di navbera hêzên
kurdî û çekdarên DAIŞê de berdewam dike û

YPGê dibêje 12 çekdar hatine kuştin û 4 şer-
vanên wan şehîd bûne. Peyamnêrên Rûdawê
li nêzîk sînorê Kobanî ragihandin ku şer û
pevçûn heta vê sibehê li taxên başûr û rojhilatê
Kobanî berdewam dikin û tevgera balafiran li
asmanê Kobanî nesekiniye. Li aliyê din,
navenda ragihandina YPGê ragihand: “Di şerê
duh li Kobanî de 12 çekdarên DAIŞê ku di
nava wan de emîrek jî hebû, hatin kuştin.”
YPGê aşkere kir ku, di şer duh de 4 şervanên
wan şehîd bûne. YPGê herwiha ragihand ku
şervanên wan 5 gundên li rojavayê bajarê
Serêkaniyê ji çekdarên DAIŞê rizgar kirine.

D î r o k a  k e v n a r e  d i  
b i n  a v ê  d e  d i m î n e

Piştî avakirina sikra Xêste (ilisu baraji)gelek
dever diminin di bin avê de. Wek tê zanin ji bo
Heskif û dîroka kevnare nemînê bin avê de

gelek çalaki hatin kirin. Lê sikir ava dibe demek
nêzik piraniya derdora Botanê dimine di bin
avê de. Ji bo derxistina diroka kevnarê li
herêmê eve 13 salin kolandin têne kirin. Dev-
era ava botan û ava Başûr  gelek tiştên kevin
hatine dîtin. Ev dîroka 3 hezar sal ji berî zayinê
ye. Tiştên derketin rûyê erdê didin nîşandan ku
bajarê Sêrtê ji berî 5 hezar salan cihêk girîng
yê bazirganiyê bû. Herweha lêkoliner dibêjin
wê demê halxweşiya bajarê Sêrtê ji niha baştir
bû. Devera ava Dicle û ava Botan digihê hev
kelhek mezin hate dîtin. Li gora lêkolinên
hatine kirin gelek tişt hatine dîtin ku dîroka
kevnare  ronî dike. Li gora daxuyaniyên
berpirsên arkelojik, dem gelek kine û ew
lêkolinên xwe nikarin xilas bikin. Mixabin ew
dîroka kevnare dê biomîne bin avê de.

CIA dê hêzên dijbereya Sûriyê perwerde bikewww.a
rs

iva
ku

rd
.o

rg



D Î P L O M A T¹ 43 (287)10 17-23 Noyabr, Çiriya paş, sal 2014

Êvariya îro şemî 15.11.2014
li bajarê Hewlêrê birêz Mesûd
Barzanî Serokê Herêma Kurdis-
tanê pêşwaziya General Martin
Dempsey Serokê Desteya
Erkanî ya Hevbeşa Artêşa
Amerîka û şandekî li gel kir ku ji
Stewart Jonz Balyozê Amerîka li
Iraqê û ji hejmarek piledar û
şêwirmendên siyasî û serbazî
yên artêşa Amerîkayê pêkhati-
bûn. Êvariya îro şemî
15.11.2014 li bajarê Hewlêrê
birêz Mesûd Barzanî Serokê
Herêma Kurdistanê pêşwaziya
General Martin Dempsey
Serokê Desteya Erkanî ya
Hevbeşa Artêşa Amerîka û şan-
dekî li gel kir ku ji Stewart Jonz
Balyozê Amerîka li Iraqê û ji hej-
marek piledar û şêwirmendên
siyasî û serbazî yên artêşa
Amerîkayê pêkhatibûn.

Li civînê de ku Mesrur
Barzanî Şêwirmendê Encûmena
Asayîşa Herêma Kurdistanê û
Mistefa Seyîd Qadir Wezîrê
Pêşmerge û Kerîm Şengalî
Wezîrê Navxo û Ferîq Şêrwan û
Cebar Yawer Endamên Fer-
mandeya Giştî ya Hêzên
Parastina Herêma Kurdistanê
amade bûn, Serokê Desteya
Erkanî ya Hevbeşa Artêşa

Amerîka ji bo rexsandina vê
hevdîtinê spasiya Serok Barzanî

kir û xweşhaliya xwe jî bi wê
yekê nîşanda ku hemahengiya
di navbera Pêşmerge û hêzên
hevpeymanan bi başî birêve
diçê û tekez jî li wê yekê kir ku
hêzên hevpeymanan berdewam
dibin li palpiştîkirina Pêşmerge û
meşqpêkirina wan û her wiha
weşandina gurzê asmanî li
terorîstan li her cîhek ku pêwîst
bike. Serokê Desteya Erkanî ya
Hevbeşa Artêşa Amerîka
serkeftinên vê dawiyê ya hêzên
Pêşmerge bilind nirxand û
pêzanînên xwe ji bo rola
Pêşmerge li şerê dijî terorê da

hebû û serxweşiyê jî li malbat û
kesukarên wan Pêşmergeyan

kir ku li şerê terorîstan da şehîd
bûne û canê xwe gorî kirine. Li
beşekî dinê axaftina xwe de
Serokê Desteya Erkanî ya
Hevbeşa Artêşa Amerîka wê
yekê dûpatkir ku welatê wan û
hêzên hevpeymanan li şerê dijî
Da'îş da pişta xwe bi stratejiyekî
hemû aliyene ya rûn dibestê.
Serokê Desteya Erkanî ya
Hevbeşa Artêşa Amerîka ragi-
hand ku armanca serdana wan
ya Hewlêrê ji nêzîk ve agahdar-
bûne ji rewşa meydanî û her
wiha guhgirtine li pêşniyar û
şîret û nêrînên Serok Barzanî

yên di derbarê çawayiya berde-
wambûna lêdan û ji navbirina
terorîstên Da'îş. Her wiha eve jî
bi Serok Barzanî ragihand ku
hêzên hevpeymanan hemû
têbîniyên Herêma Kurdistanê û
pêdiviyên Pêşmerge bi ciddî
werdigrin û kar ji bo dabînkirina
wan dikin. Li beranber da Serok
Barzanî bi germî bi xêrhatina
General Martin Dempsey û
şanda li gel kir û spas û
pêzanînên xwe jî ji bo palpiştî û
rola Amerîka û hevpeymanan
dûpatkir ku hevkariyên wan li
şerê dijî Da'îş de bi bandor û
karîger bûye. Serok Barzanî li
gotarek da bi hurî tîşk xiste li ser
rewşa meydanî ya bereyên
rûbirûbûna terorîstan û behsa
çawayiya têkşikandina
terorîstên Da'îş li ser destê
hêzên Pêşmerge kir û balkişand
li ser wê yekê ku ji bilî wê yekê
ku hêzên Pêşmerge abluqe li
ser bû, bi îmkaniyatekî kêm karî
êrîşa rêxistineke terorîstî rabigrê
ku çekên pêşketî û îmkaniyata
dû dewletan ketibû destê wan.
Serok Barzanî eve jî xisterû ku
hêzên Pêşmerge gelek bi lez
karîn êrîşa Da'îş rabigrin û ew bi
xwe bikevê helwêsta êrîşbirinê û
li gelek cîhan wan têkbişkînin.

Serok Barzanî eve jî dûpat kir ku
hemû qurbaniyek didin bo ku
terorîstan ji welatê xwe derbixîn
û her bostekî axa Kurdistanê ji
çengê terorîstan azad dikin. Li
dirêjahiya axaftina xwe de Serok
Barzanî balkişand li ser wê yekê
ku şerê terorê tenê ne rehenda
serbazî ye belku pêwîste li ruyê
fikrî û siyasî û aborî ve jî
rûbiruyê wan bibîn. Eve jî bi
pêwîst zanî ku tu penagehek
nabê li Iraq û Sûriye û tu cîheke
din ji bo terorîstan bimîne. Serok
Barzanî destxweşiyê jî li hêzên
Pêşmerge û hêzên hevpey-
manan kir ku heta niha bi tenê
yek cîheke medenî jî nekirine
armanc û hemahengî û êrîşan bi
plana rêkupêk birêve diçê.

Her li vê kombûnê de
çawayiya hemahengiya di
navbera hêzên Pêşmerge û
hêzên Iraqê xistin ber behs û her
dû alî dûpat kirin ku pêwîste
Bexda li yarmetîdana hêzên
Pêşmerge de ciddî bê û erk û
pabendbûnên xwe bi cîh bike. li
beşekî dinê vê civînê de di der-
barê rewşa Kobanê û çûna
Pêşmerge ya Kobanê hate
axaftin û her dû alî tekez li ser
parastina Kobanê û palpiştîkiri-
na wan hêzên Pêşmerge kir ku
niha li Kobanê beşdarî şerê dijî
Da'îşê ne.

Huseyin Çelik damezerê Ak-
Paertiyê, wezîrê perwerdê yê
berê û cigirê serokê AK-Partiyê
yê kevin. Piştî Receb Erdogan
bû serokkomar Huseyin Çelik jî
wek endamek partiyê ma.

Di derbarê rewşa Çelikte
gelek gotin hatin kirin, heta
nûçeyên ku dê Çelik ji Ak-Par-
tiyê veqete derketin. Kanala
televizyona 24ê de Huseyin
Çelik di derbarê pêvajoyê de û
herweha di derbarê gelek tiştên

ku rojana têne gotubêj kirin dît-
inên xwe gotin. Di derbarê
``Pêvajoya Çareseriyê`` de
Çelik got. Di qonaxa pêvajoyê
de, ji ber hinek bûyeran metir-
siyên me çêbûn. Eger PKK rêya
bigre û kontrolê bike, êrîşê kark-
erên rêya çêdikin bike, zarokên
rake çiya, li gora xwe hinek
dadgehan deynê û xelkê tehdît
bike ev yek bala her par-

lementerê AK-Partiyê dikişîne.
Tişta ku salên 90î de dewleta

kûr dikira niha PKK dike.
Madeya yekem ya pêvajoyê

ew bu ku dê çek neyên karanin
û çekdarên PKKê ji sinorê
Tirkiye derkevin. Lê PKKê ev
nekir. Pêwiste mihaseba vê bête
kirin. Huseyin Çelik berde-
wambûna axavtina xwe de got:
Qonaxa pêvajoyê de bûyerên
6.7ê meha 10ê çêbûn. Başe
qonaxa pêvajoyê heye lê, li Bin-

golê Polis têne kuştin, li Geverê
3 leşker hatin kuştin, li
Diyarbekir efserek hate şehid-
kirin.. Piştre Demirtaş radibe
dibêje : Me nedixwest ev bûyer
çêbibin, em li dijê şidetêne.

Hinge kesek baweriyê li we
nayne.  Îdia kirin ku hukumet
dixwaze li Kobanê kurd bimirin.
Ev ne tiştên cidîne. kesek îtibarê
li we nake.  Min dema ev bûyer
û tundî dît wek kurdekî ji xwe
fedî kir.

Êzîdiyên Şengalê ku ji ber
zulma DAIŞ’ê reviyane û li hinek
ji bajarên Bakûrê Kurdistanê
bûne mêhvan, bi şandekî 15
kesî li gel Recep Tayîp Erdogan
Serok Komarê Tirkiyê hevdîtinek
pêkanîn û piştî hevdîtinê bûne
mîhvanê TRT6 û bersîva pirsi-
yarên rojnamevanan dan.

Êzîdiyên Şengalê ku ji ber
zulma DAIŞ’ê reviyane û li hinek
ji bajarên Bakûrê Kurdistanê

bûne mêhvan, bi şandekî 15
kesî li gel Recep Tayîp Erdogan
Serok Komarê Tirkiyê hevdîtinek
pêkanîn û piştî hevdîtinê bûne
mîhvanê TRT6 û bersîva pirsi-
yarên rojnamevanan dan.

Li ser navê Êzîdiyên li Tirkiyê
Dawid Mûrad Qerî û Pakîze
Îsmaîl pirsên TRT 6 ê bersî-
vandin. Di destpêkê de behsa
rewşa Êzdiyan bi giştî kirin û
paşê jî behsa Êzdiyên li Tirkiyê

kirin û dane zanîn ku gelek jin û
keçên Êzîdiyan di destê DAIŞ a
dirinde de wekî dîl û êsîr mane.
û DAIŞ van keçên di destên xwe
de li bazaran de wekî koleyan
difroşe. Dawid Mûrad Qerî ragi-
hand ku wan ji Erdogan û ji
Tirkiyê xwestiye ku alîkarî bikin
ku demeke nêzîk de keç û jinên
wan bêne azad kirin. Li ser
pirsekî rojnamevanê TRT 6 gelo
Êzîdî ji gelê Tirkiye û ji Recep

Tayîp Erdogan çi dixwazin?
Pakîze Îsmaîl ku wekî nûnerekî
jinên Êzîdî beşdarî bernameya

televizyonê bûbû got: Em tiştek
naxwazin û saxî û selametiya
we û gelê Tirkiyê dixwazin.

Hoşmend Sadiq (BasNews):
Wezareta Pêşmerge gotegotên ku
behsha bijehrîbûna hejmarek
Pêşmereyên Kurdistanê li Kobanê
red kir û ragihand ku “Ew gotegot dûrî
rastiyê ne.” Duh, Şemiyê, nûçeyek
belavbû ku 80 Pêşmergeyên Kurdis-
tanê li bajarê Kobanê yê Rojavayê
Kurdistanê bijeh rîbûne, di vê derbarê
de Sekreterê Gitşî yê Wezareta Pêş -
merge Cebar Yawir di daxuyaniyekê
de ji BasNewsê ew gotegot red kirin û
bi derû ji rastiyê dan zanîn. Cebaw
Yawir li ser wan gotegotan wiha got:
“Ti kesek ji wan her 151 Pêşmereyên
li Kobanê bijehrî neketine, ew tiştê ku
hatiye belavkirin jî dûrî rastiyê ye.”
Yawir diyar kir ku, piştî belavbûna wê
nûçeyê wan peywendî bi fermandeyê
Hêzên Pêşmerge li Kobanê re kirin û
wî “Ew nûçe jî red kir, lê diyar kir ku
tenê 3 Pêşmerge ji ber sermayê bo
nexweşxaneyê hatin veguhestin, ku

bi nexweşiya zikêşê ketibûn.” Li gor
emîndarê giştî yê Wezareta Pêş -
merge “Pizîşkên Pêşmerge li Kobanê

ragihandin ku ti Pêşmer geyek bi
sedem şerhîbûnê ji bo nexweşxaneyê
nehatine şa nidn.” 

Di dawiya meha bûrî de, li ser fer-
mana Serokê Herêma Kurdistanê
Mesûd Barzanî, hê zeke 151 kesî ji
Pêş mergeyên Kurdistanê bo pişgiriya
şervanên Kurd li Kobanê di şerê li dijî
çekdarên DAIŞê de, bo wî bajarî hatin
şandin û niha karîne hevsengiya hêzê
di berjewendiya şervanên Kurd de li
Kobanê biguherin.

Çekdarên DAIŞê êrîşên xwe li ser bajarê
Kobanê dijwartir dikin da ku pêgehên ku ji dest
wan hatine derxistin carek din kontrol bikin,
hevserokê Kantona Kobanê jî dibêje ku şervanên
Kurd di pêşengiyê de ne. Di her
24 demjimêrên bûrî de, çekdarên
rêxistina Dewleta Islamî ya
radîkal, ku bi navê DAIŞê tê
naskirin, êrîşên xwe li ser bajarê
Kobanê yê Rojavayê Kurdistanê
dijwartir kirine, da ku wan pêge-
hên şervanên Kurd rizgar kirine,
carek din kontrol bikin. Pey-
manêrê BasNewsê ji bajarê
Kobanê ragihand ku, îro, 16ê Mijdarê, çekdarên
DAIŞ deriyê sînorî yê Murşitpinarê bi Hawenan
topbaran kirin, da ji bin destê şervanên Kurd der-
bixin, lê şervanan bi piştgiriya Hêzên Pêş -
mergeyên Kurdistanê karîne di rûyê wan êrîşên
çekdaran rawestînin. Ji aliyek din ve, şer û
pevçûnên giran di navbera şervanên Kurd û çek-
darên DAIŞê de li başûr û rojhilatê Kobanê
qewimîn. Li taxa Kaniya Ereban, Bazara Şinkayî
li rojhilatê bajêr û derdora avahiya Şaredariya
Kobanê li navenda bajar şervanên Kurd bi piştgirî
û piştevaniya Hêzên Pêşmerge êrîşên tund birine

ser çekdaran. Hevserokê Desteya Cîbicîkar a
Kantona Kobanê, Enwer Mislim di daxuyaniyeke
taybet de ji BasNewsê re ragihan ku “Yekîneyên
Parastina Gel (YPG) û Yekîneyên Parastina Jinê

(YPJ) bi piştgiriya Hêzên
Pêşmerge û bombebarana
balafirên hev peymanan, bi
berdewamî pêşde diçin û di
şer de ew di pêşengiyê de
ne.” Enwer Mislim amaje kir jî
ku, pêwîstiya şervanên Kurd
bi alîkariyên leşkerî heye, tevî
berdewambûna operasyonên
ez manî li dijî pêgehên çek-

darên DAIŞê, ji ber ku rêxistina navbûrî çekên
giran û kesên xwekuj bi berdewamî tîne ji ber
şerê Kobanê, li gor gotina Mislim. Misilm daxwaz
ji civaka navdewletî kir ku alîkar be ji bo vekirine
korîdoreke mirovî li Kobanê kir “Ji ber ku kesên
sivîl ên d nava bajêr de jiyanek dijwar derbas
dikin, ji ber êrîşên çekdarên DAIŞê.” Li gundê
Tehtik û Bozik jî, li başûrê rojhilatê Kobanê, şer-
vanên Kurd karîn otombîleke çekdarên DAIŞê
têk bibin, ji şevê din û heta îro ve, herî kêm 20
çekdarên rêxistina navbûrî hatine kuştin, li gor
Rewangeha Sûrî ya Mafên Mirovan.

Serok Barzanî û Serokê Artêşa Amerika şerê Daîşê nirxandin

Tişta ku salên 90î de dewleta kûr dikira niha PKK dike

Êzîdî saxî û selametiya Tirkiyê dixwazin

Wezareta Pêşmerge: Tu Pêşmergeyek 
l i  K o b a n ê  b i j e h r î  n e k e t i y e

Zanyariyên dawî li ser rewşa meydanî û mirovî ya Kobanê
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Di salên 1915-1925an de, buhiştî
Husên Hiznî Mukiryanî çapxaneyek ji
Almaniya anî Helebê û pê çend kovar û
rojname weşandin.. Ta ku di sala 1925an

de ji Helebê barkir û çû Rewandizê..
Belê akam û bandora yekem a gelêrî

di parastina zimanê Kurdî de, bi saya
dîwana Melayê Cizîrî bû, Mem û Zîna
Mele Ehmedê Xanî bû, helbestên Feqeyê
Teyran bû û bi saya hicrik û tekiyên olî
bû.. Ewên ku, di wî heyamî de, di gund,
bajar û bajarokên Cizîrê de belav bûn
wek: Xizna, Til Merûf, Hilwa, Endîwerê,
Qeremanê, Amûdê û Qamişlo... Hem jî
rol û akama dengbêjan, di parastina
zimanê Kurdî de pir mezin bû  wek:
Ûsivkê Çelebî, Silo Koro, Omerê Kor,

Demir Elî, mala Şêxê Nado, mala Emînê
Temo, mala Kinê, mala Remo, mala Eliyê
Mehmed, mala Şêxê Nado... Û wiha  tev
malbatên ku bi kemaçê an ribabê û def û
zirnê govend û şahî di Cizîrê de
digerandin ji Eyndîwerê ta bi Serê Kaniyê
û tev dengbêjên kilasîk li devera Cizîrê.
Hem jî rola dengbêjên çiyayê Şingalê li
ser dengbêjên Cizîrê gelekî xurt bû, ji ber
ku hingî Şingal wek dibistanekê, ji fêrbû-
na saz, awaz û gotina strana kurdî a
resen re dihat dîtin...   

Piştî vî nifşî, nifşekî din ji dengbêjan

hat meydanê, ew jî ne kêmî nifşê pêşîya
xwe bû; wî jî roleke giring di parastin,
pêşxistin û berdewamiya parastina
zimanê kurdî de lîstiye wek: Hizniyê
Selîm, Rifetê Darî, Evdilo, Aramê Dîkran,
Seîd Yûsif, Mehmûd Ezîz, Mihemed
Şêxo.. û gelekên din ku peyva Kurdî ya
resen di nav têlên tembûr û dengê xwe
de parastine... Û wiha milet bi zimanê
xwe ve girêdayî maye ta roja îro.. Rehma
Xwedê li miriyan be ji wan û temenekî
dirêjdi xweşiyê de ji saxan re be. Wêne:
Ez û hunermend Saîd Yûsiv di xelata
şahiya min de sala 1978an li Qamişlo.

Konê Reş 
Qamişlo, 13.11.2014

(Mîro! Eger welatîyên we di 
nav xwe de li yekîtîyeke pîroz ne
gerin wê kî ji wan re lê bigere?!)
Rêzdara hêja, xanima delal Solîn

Hacador!
Ez ji dil û can van gotinên xwe ji cen-

abê te re pêşkêş dikim û her wiha
spasiya wan gotinên te yên xweş derbarî
min dikim û dibêjim; Bi hêvî me ku ez
karibim wiha li gor dilê te û dilsoz û
wefadarên gelê Kurd berdewam bikim..
Ez jî vê serdana xwe a ser gora mîrê
Cizîra Botan Mîr Bedirxan û herdû
neviyên wî Mîr Celadet û Rewşen xanim
diyarî cenabê te dikim.

Li Şamê di quntara çiyayê Qasiyon de
gora mîrê Cizîra Botan mîr (Bedirxanê
Azîzî: 1802 - 1868) di bin xanîkî de di rex

gora Şêx Xalidê Neqişbendî de bi cih
dibe Di eynê gorê de nevîyê wî mîr
Celadet Bedirxan pêre gorê parvedike Di
wî xanîkî de di rex gora wan de gora
Rewşen Xanim Bedirxan e.  Di serdane -
kê de ji van herdu goran re ev çend gotin
bi hêsrên pênûsa min hatin rêz kirin:

Erê  erê Mîrekên Botan!
Eger îro hîn di vî xanîkê 
ser çiyayê Qasiyon de nivistîne 
bê his û deng raketîne bê guman; 
hûn di bîr û baweriya 
gelê Kurd de zindî ne…
tevî ku ji mêj ve morîka 
xewê avêtiya ser çavên we
lê wek ku hûn ne mirîne, 
hêjî hûn ji gelê Kurd re xwedî ne.. 
Mêzekin mêzekin! 

Bê çawa welatîyên we, 
xwe li dor gora we dane hev û civîne, 
Qasiyon ji xwe re kirine çiyayê 
(Cûdî) û (Herekolê Azîzan)
ta di mirinê de jî, çavê wan 
li we ye û bi hêvîne ku
di bin siya dilsozîya wede 
buhiştê ji xwe re pêk bînin! 
Mîrekên Botan!
Tevî ku hûn ne di gorên 
gernas û mêran de 
hatine veşartin, 
dûrî Cizîrî Xanî û Memê 
Alan hatine raketin, 
hîm û latên (Birca Belek) di 
nav ava (Dicle) de 
hatine binavkirin.. 
Va îro, gora we, di nav 
xaka biyaniyan de 
wek qublegehekê lê tê mêzandin…

Mîrekên Botan!
Eger welatîyên we di nav xwe de 

li yekîtîyeke pîroz ne gerin 
wê kî ji wan re lê bigere?! 
Eger li zimanê dê û bavê 
xwe bixwedî dernekevin 
wê kî ji wan re lê bi xwedî derkeve?!
Eger di cejin Newroz û sersalan de 
gurzên gula li ber serê 
we daneyîn in?!
wê kî deyne wê kî deyne..??

Hevserokê Kantona Kobanê
Enwer Muslim diyar kir ku ev du
sal in berxwedêrên YPG û YPJ’ê
ji bo nirx û sembolên hevpar ên
mirovahiyê li ber xwe didin û got:
“Li Kobanê hezkirina mirovahiyê,
berxwedan û welatparêziyê bi
ser ket. Kobanê bû keleha berx -
wedanê ya sedsala 21’emîn.”
Êrîşên çeteyên DAIŞ’ê yên li dijî
Kobanê kete meha duwemîn û
berxwedana bêhempa ya li hem-
berî êrîşên çeteyên DAIŞ’ê
berdewam dike. Hevserokê Kan-
tona Kobanê ku ji bo beşdarbûna
konferansekê çûbû Hewlêrê, ji bo
careke din vegere Kobanê hate
navçeya Pirsûsa Rihayê. Muslim
li vir ji ajansa me re axivî û diyar
kir ku ev berxwedana Kobanê
bûye malê hemû mirovahiyê.
Muslim diyar kir ku Kobanê bûye
sembola berxwedanê û da zanîn
ku çeteyên DAIŞ’ê xwestin bi
çekên giran Kobanê dagir bikin û
ji her çar aliyan ve êrîşî Kobanê
bikin. Muslim diyar kir ku ev
êrîşên çeteyên DAIŞ’ê rastî
berxwedan û qehremaniyeke
bêhempa tê.  Muslim destnîşan
kir ku xort û keçên 18-19 salî bi
çekên xwe yên sivik ve li dijî tank
û topan li ber xwe didin. Muslim
got: “Berxwedana me ji bo
mirovahiya cîhanê bûye sembol.
Her kesên ku xwestin bibin
parçeyek ji vê berxwedana
bêhempa, hatin Kobanê. Ev
berxwedana ku bû sembol,
nehiştin DAIŞ bigihe navenda
bajêr. Xwestin nêzî 20 êrîşên
bombeyî yên bi wesayîtan pêk
bînin, lê tu encamek negirtin. Bi

armanca tirsandina sivîlan êrîşên
bi hewanan pêk anîn, lê ew jî tu
encam negirtin. Li Kobanê hezki-
rina mirovahiyê, berxwedan û
welatparêziyê bi ser ket. Kobanê
bû keleha berxwedanê ya sed-
sala 21’emîn.”

DIXWAZIN VÎNA JI BO
JIYANA AZAD A BI HEV RE YA
MIROVAHIYÊ BIŞKÎNIN

Muslim da zanîn ku Kobanê ji
bo parastina gelan, wekhevî û
azadiyê ciheke girîng bû  û kan-
tona Kobanê ji bo gelan hêvî ye
û da zanîn ku ji ber vê jî çeteyên
DAIŞ’ê Kantona Kobanê kir
hedef. Muslim got: “Em ji bo
pêşeroja Sûriyeyê mînak bûn.
Hemû gel, feraset, renk dikarin
xwe bi awayekî demokratîk bi rê
ve bibin û li gorî mafên xwe yên
sereke bijîn. Ev hêzên tarî yên li
dijî jiyana azad û wekhev a
gelan, êrîş kirin û Kobanê kirin
hedef. Yên ku Sûriyeyeke de -
mok  ratîk naxwazin destek dan
çeteyên DAIŞ’ê. Pêngava Şore -
şa 19’ê Tîrmehê, ji bo Sûri ye -
yeke demokratîk bû pêşeng.
Armanca van êrîşan jiholêrakiri-
na jiyana demokratîk, wekhev,
azad û bi hev re ya li ku li
Kobanê şîn dibû. Li hêviya ketina
Kobanê bûn. Bernameya xwe
çêkiribûn. Ji ber vê jî dixwazin li
Kobanê vîna ji bo jiyana azad a
mirovahiyê bişkînin.”

EM MIROVAHIYÊ ESAS
DIGIRIN

Muslim bi bîr xist ku rejîma
BAAS ji bilî Ereban hebûna
hemû gelên din ên Sûriyeyê
înkar dike û ev şîrove kir: “Me

têkoşîna xwe ya ji bo wekhevî û
azadiya gelan beriya şoreşê jî
dabû destpêkirin. Ji me re dibêjin
ku têkiliyên we bi rejîmê re hene.
Ev bêbextî ye. Me deriyê xwe ji

leşkerên rejîmê yên ku ji ber
çeteyên DAIŞ’ê reviyan û hatin
gel me vekir û me ji bo şervanên
AAS yên ji ber êrîşên rejîmê
hatin vekir. Ji ber ku em
mirovahiyê esas digirin. Têkoşî-
na me ji bo jiyana wekhev, azad
û bi hev re ya gelan e. Ji ber vê
jî em têkiliyê bi rejîmek ku hebû-
na gelan înkar dike re nadeynin.
Em çekan tenê ji bo parastina
xwe bi kar tînin.”

‘HER KES RÊZÊ NÎŞAN
DIDE’

Muslimê ku bi xwe di
berxwedana Kobanê de cih girt û
heta gelek caran di çeperên
eniya şer de jî cih girt got: “Bi
saya şehîdên me em gihiştin vê
rojê. Berxwedana qehreman û
lehengên me bû malê hemû
mirovahiyê. Ciwanên me  yên
18-19 salî ji bo parastina ax û
azadiya xwe sond xwarin.
Berxwedana jiyanê û jiyandinê
nîşan dan. Her berxwedêrek me

destanek e. Bûn pêşeroja
Sûriyeyeke demokratîk.  Bûn
lehengên azadî, wekhevî û evîna
welat. Çalakiyên ku DAIŞ’ê qet
hêvî nedikir pêk anîn. Amerîkayî
jî neçar man ku rêzê nîşanî vê
berxwedanê bidin û destekê
bidin berxwedanê. Şehîdên me
wisa kirin ku her kes rêzê nîşanî
berxwedanê didin. Em vê yekê
hemû deyndarê şehîdên xwe ne.
Wan serê me her tim bilind kirin.”

EM JI BO TIRKIYEYÊ NE
TEHDÎD IN

Enwer Muslim diyar kir ku bi
hezaran sivîlên li Kobanê dest ji
cih û warê xwe bernedane û
vegeriyane Kobanê. Muslim got:
“Bi hezaran sivîl li ser sînor radi-
westin. DAIŞ’ê xwest komkujiyek
pêk bîne. Rexneyên me ji bo
nêzîkatiya dewleta Tirk a li hem-
berî me heye. Me bi awayekî
fermî daxwaza alîkariya ji bo sivîl
û YPG’ê kir. Me got, ger Kobanê
bikeve wê Tirkiye jî bi tehdîdan
re rû bi rû bimîne. Tirkiyeyê
polîsên xwe yên li ser xeta sînor
a Til Ebyad û Ezazê nehişt. Lê li
ser xeta sînor a cîranê me tijî ne.
Divê sivîlên li Kobanê dijîn bibîne
û destekê bide.”.

‘ME DAXWAZA HÊZA
PÊŞMERGE KIR’

Muslim bal kişand ser beş-
darbûna Burhan El Firat a ji bo
berxwedana Kobanê û
berxwedêrên li Kobanê jiyana ji
xwest dan û diyar kir ku wê
hemû hêzên ku dixwazin
Sûriyeyeke demokratîk pêk bê,
bi hev re tevbigerin. Muslim têkil-
darî bombebaranên hêzên
Koalîsyonê jî wiha xivî: “Bêyi
berxwedana YPG û YPJ’ê êrîşên

hewayî yên hêzên koalîsyonê tu
encam bi dest nedixist. Hêzên
koalîsyonê li bajarê Hit ê Iraqê
êrîşên hewayî pêk anîn, lê ti
encamek bi dest nexistin û ev
bajar ket. Ji ber ku li erdê tu
berxwedanek tune bû. Ji ber wê
jî êrîşên hewayî yên koalîsyonê
û berxwedana YPG/YPJ’ê bi hev
re encam digirin.” Muslim bal
kişand ser hatina hêzên
pêşmerge ji bo Kobanê û got:
“Me ji Hikûmeta Başûrê Kurdis-
tanê daxwaza hatina Pêşmer -
geyan kir. Hin dibêjin ku me
nedixwest Pêşmerge bên.
Armanca van gotinan ew e ku
ziyanê bidin yekîtiya navbera
Kurdan” û spasiya hêzên
Pêşmerge û Koalîsyonê kir.

LI KOBANÊ MIROVAHÎ BI
SER KET

Muslim bal kişand ser ser-
dana li Hewlêrê û diyar kir ku
hevdîtin bi awayekî erênî derbas
bûn û wiha axivî “Em tevlî kon-
feranseke navneteweyî bûn.
Konferans bi sernavên Rola Kur-
dan li Rojhilata Navîn,
Berxwedana Kobanê û êrîşên
çeteyên DAIŞ’ê pêk hat.  Me
hevdîtin bi hemû aliyên Kurdis-
tanî û heyetan re pêk anîn.
Hemû jî baş derbas bûn. Soza
piştgiriya ji bo Kobanê dane me.
Ji bo kongreya neteweyî û fer-
mandariya hevpar a leşkerî
hemû hêzên Kurdistanî weke
hev difikirin.” Muslim got: “Kur-
dên çar parçeyên Kurdistanê
xwîna xwe li Kobanê rijandin. Li
Kurdan ruhê yekîtiyê pêş ket û
pirsgirêk bû pirsgirêke navne -
teweyî. Li Kobanê mirovahî bi
ser ket.” ANF

Fermandarekî Hêzên Pêş -
mer ge li sînorê nahiyeya Zû marê
ragihand ku, çekdarên DAIŞê li
sînorê Zûmarê ji tirsa Hêzên
Pêşmerge navenda Keskê ya
leşkerî teqandine. Fermandarê
Hêzên Pêşmerge li sînorê

nahiyeya Zûmarê Ehmed Sûrçî ji
KDP.info re ragihand: “Vê êvarê
terorîstên DAIŞê li sînorê
nahiyeya Zûmarê dest kirin bi
teqandina avahiyên nav navenda
Keskê ya leşkerî, ji ber ku ji
Hêzên Pêşmerge ditirsin ku êriş

bikin ser wan û wê navendê ji
wan bistînin û qezencê jê bike.”
Zûmarê Ehmed Sûrçî wiha
domand: “Ji êvarê ve çendîn
avahiyên wê navendê têk birine,
ku tenê cihên xwe hiştine û nete-
qandine.” Wî fermandarê Hêzên
Pêşmerge wiha got: “Ew erebên
ku tevlî DAIŞê bûne çekê xwe

davêjin û direvin.” Hêjayî gotinê
ye, nahiyeya Zûmarê di êrişekê

de ji terorîstên DAIŞê hat riz-
garkirin û bi temamî ket destê
Hêzên Pêşmerge û niha moralê
çekdarên DAIŞê li wê deverê bi
temamî têkçûye û dibe ku di
demeke nêzîk de ew dever bi
temamî di êrişeke berfireh de ji
aliyê Hêzên Pêşmerge ve bê kon-
trolkirin. rojevakurd.com

R o l a  O l d a r  û  D e n g b ê j a n  d i  
Parastina Zimanê Kurdî de li Cizîrê

Serdana Gora Mîrê Mîr Bedirxan li Şamê

Hevpeyvînek bi serokê Kantona Kobanî re

Erebên tevlî DAÎŞê bûne nizanin kûve birevin

Konê 
Reş
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BasNews(Erbil) - Erbil’de toplanan
Kürdistan’ın dört parçasından 66 parti ve
örgüt temsilcisi Ulusal Kongre’nin
yeniden toplanmasını önerdi. Kürdistan
Ulusal Kongresi Hazırlık Komitesi Üyesi
Gafur Maxmuri, 66 Kürd parti ve örgüt
temsilcisinin Ulusal Kongre’nin yeniden
toplanmasını önerdiğini söyledi.

BasNews’e konuşan Kürdistan
Ulusal Birlik Demokrat Partisi (YNDK)

Genel Sekreteri ve Ulusal Kürt Kongresi
Hazırlık Komisyonu Üyesi Gafur Max-
muri, Kürdistan’ın dört parçasından 66
parti ve örgüt temsilcisinin Rojava gün-
demi ile Erbil’de bir araya geldiğini belirt-
ti. Maxmuri, Kürdistan Demokrat Parti
(PDK) Erbil Örgütlenme Bürosu’nda
gerçekleştirilen toplantıda Rojava’daki
durumun yanı sıra ulusal etkinliklerde
Kürdistan Bayarığı’nın yer alması ile

parti veörgütlerin ulusal
konulardaki siyaseti üzer-
ine görüşüldüğünü ak -
tardı. Toplantıda Ulusal
Kongre konusunun da
gündeme geldiğini ifade
eden Maxmuri, ’’Kürdler
her zamankinden daha
fazla dayanışma ve yakın-
laşmayı sağlamış bulu -
nuyor. Toplantıya katılan
tüm temsilciler de Ulusal Kongre’nin
yeniden toplanmasını önerdi. Bence de

en yakın zamanda kongre toplanabilir’’
dedi. (z.c)

BasNews/HaberMerkezi - Kürdistan
Bölge Başbakanı Neçirvan Barzani,
elektrik, su, yol ve köprü yapımını içeren
4 yeni proje için Uluslararası Banka’ya
bir mektup göndererek kredi talep etti.

Konu hakkında BasNews’e konuşan
Soran Ömer, Uluslarası Banka’nın Irak
ve Lübnan Sözcüsü Robert Bu Cude’nin
’’Başbakan Barzani resmi bir mektupla

bizden kredi talebinde bulunudu’’ dediği-
ni aktardı. Uluslararsı Banka diploması
bulunan Soran Ömer, temsilci Robert Bu
Cude’nin ayrıca ’’Bu kredi, Kürdistan Böl -
gesi’nde yapılması hedeflenen 4 büyük
proje için isteniyor. Projeler bölgede elek-
trik, su, yol veköprü yapı mı nı içeriyor’’
dediğini belirtti. Aralık ayının 15’inde
uzmanlardan oluşan 12 kişilik bir heyetin

Kürdistan’a gelip projeler hak kın da
incelemelerde bulunacağını söy leyen
Ömer, ’’Bu du rum, Kürdistan Böl ge si’nin
Uluslararası Banka’nın yar dımlarından
yararlana bilmesi için çok önemli bir
başlangıçtır’’ değerlen dir mesinde bulun-
du. Daha önce de Baş bakan Yardımcısı
Kubat Talabani, Kür distan Bölgesi’nin
Uluslararsı Ban ka’dan taleb edeceği kre-
dinin me mur maaş larının ödemesi için
değil çeşitli projele rin yapımı için ola-
cağını açıklamıştı. (z.c)

Kürd parti ve örgütler Ulusal 
Kongre’nin toplanmasını istedi

B a r z a n i  y e n i  p r o j e l e r  i ç i n  
Uluslararası Banka’dan kredi talep etti

Demirtaş, Öcalan'ın devlet
heyetine, müzakerede uzlaşı
sağlanması halinde PKK'ye en
geç 2015'in Mart ve Nisan ayına
kadar silahsızlanması için çağrı
yapacağını belirttiği, örgütün de
buna yeşil ışık yaktığını söyledi.
Halkların Demokratik Partisi
(HDP) Eşbaşkanı Selahattin
Demirtaş, PKK lideri Abdullah
Öcalan'ın devlet heyetine, müza-
kerede uzlaşı sağlanması
halinde PKK'ye en geç 2015'in
Mart ve Nisan ayına kadar silah-
sızlanması için çağrı yapacağını
belirttiği, örgütün de buna yeşil
ışık yaktığını söyledi.

Demirtaş Kobani olayları
nedeniyle kesintiye uğrayan ve
hükümet kanadıyla yapılan
görüşme ile yeniden canlanan
“çözüm süreci”ne yönelik önemli
açıklamalar yaptı ve kriz öncesi
Abdullah Öcalan'la devlet heyeti
arasında yapılan görüşmenin
içeriğini açıkladı.

Mednûçe TV'de gazetecilerin
Kobani olayları ve tıkanan
“çözüm süreci”ne yönelik soru-
larını yanıtlayan Demirtaş, devlet
heyeti ile Öcalan arasında
İmralı'da yapılan müzakerelerin
başlıklarından birisinin PKK'nin
silahsızlandırılması olduğunu
söyledi. Demirtaş, "Müzakerenin
başlıklarından biri silahsızlan-
madır, PKK'nin silah bırak-
masıdır. Hükümet nihayetinde
silahsızlandırılmış bir PKK'ye
ulaşmak istiyor. Fakat bu konuya
nasıl ulaşacakları müzakerenin
esas konusudur" dedi. Demirtaş,
Öcalan'ın sürecin kesintiye uğra-
masından önce devlet heyeti ile
yaptığı görüşmede sunduğu tek-
lif konusunda ise şu bilgileri
verdi: "Üçüncü gözlemci güç ve
genişletilmiş heyetler İmralı'ya
gidebilse süreç çok aleni yürüye-
cek. Sayın Öcalan, devlet heyeti

görüşmelerininin büyük bir kıs-
mını heyetimize aktarıyor fakat
kendisi de devlet heyeti ile yap-
tığı görüşmeleri ordaki muta-
bakat, ilkesel ahlaki duruş
çerçevesinde bazı şeyleri anca
kalablık heyetler, geniş heyetler
geldiğinde tartışmayı uygun
buluyor. Sayın Öcalan son
görüşmede net olarak şunu
söyledi: Dedi ki, 'Müzakereye
başlarsak biz bunu yıllara, aylara
yaymayacağız. Benim devlete
önerim bu olmuştur.

Siz programınızla, çözüm
önerilerinizle gelin. Ben de bana
yardımcı olabilecek, danışman,
sekreter desteği sunabilecek
arkadaşlarımla İmralı'da tartışa -
yım. Benim de kafamda  yol har-
itası var. Bunu arkadaşlarımın
desteğiyle ortaklaştırayım, onla -
rın desteği ile bunu yapayım.
Sonra oturalım bir masaya siz

yol haritanızı sunun, ben de
sunayım. Buradan gözlemciler

tartışmayı izlesin. Bir gün iki gün;
madde madde, fıkra fıkra
tartışalım. Üç gün, beş gün, bir
hafta, on gün ne kadar sürede
bitirilirse. Bittikten sonra uzlaşıp,
anlaşırsak, en geç Mart, Nisan
ayına kadar ben PKK'den bir
kongre toplamasını isteyip silah-
sızlanma çağrısı yaparım. Buna
hazırım. Bunu devlet heyetine

sundum' dedi.” Demirtaş, “Sayın
Öcalan teklif sundu, hükümet
teklife karşı somut cevap verme-
den bu diyalog koptu"dedi.

Hükümetin Öcalan'ın teklifine
somut yaklaşmadığını ifade
eden Demirtaş, hükümet kanadı
ile yeniden başlayan diyaloğun
devamında Öcalan'ın bu tek-
lifinin yeniden gündeme gelebile-
ceğini söyledi. Demirtaş, "6-7
Ekim öncesinden kalınan yerden
tartışmalı konunun İmralı'ya
taşınması, müzakere sürecinin
başlamasına hazırız, destekliy-
oruz. Heyetimiz giderse sayın
Öcalan'a, 'Siz de kaldığınız
yerde misiniz, tartışmanız ne
durumda?' diye soracağız. Bu
arada devlet heyeti mutlaka
İmralı’ya gidip gelmiş durumda.
Bu konudaki duruşunu belirleye-
cek, sürecin akibetini belirleye-
cek olan da kendisidir, bu
konudaki iradesi olacak" şek-
linde konuştu.(Rûdaw)

Suriye'nin Türkiye sınırındaki
Kobani'de Irak Şam İslam Devleti
(IŞİD) ve Kürt güçleri arasındaki
çatışmalar şiddetini artırarak
devam ederken, YPG ve peşmer-
genin IŞİD'in ikmal hatlarından
birisini kestiği belirtildi. Londra
merkezli sivil toplum kuruluşu
Suriye İnsan Hakları Gözlemevi,

"Kobani'deki YPG (Halk Savunma
Birlikleri) Miştanur tepesi arkasın-
daki Halanj Ayn El Arab yolunu
kesti" dedi. ANF haber ajansı,
Kobani'deki Kürt güçlerinin aynı
stratejiyi IŞİD'in diğer ikmal yolları
için de kullanılacağını söylediği
bilgisini geçti. Kürt güçlerinin iler-
leyişi sırasında en az 16 IŞİD mil-

itanının da öldürüldüğü ifade edil-
di. Yaklaşık iki aydır devam eden
IŞİD'in Kobani kuşatmasında
ABD'nin hava saldırıları ve pIrak'-
taki peşmergenin destek için
şehre gelmesiyle IŞİD'in ilerleyişi
terse çevrilmeye başlanmıştı.

IŞİD Til Şeir'de saldırıyor
ABD önderliğindeki koalisyon

güçleri dün de Kobani çevresin-
deki IŞİD mevzilerine yönelik üç

hava saldırısı düzenledi. IŞİD'in
Kobani'nin batısındaki Til Şeir
tepesini almak için ağır silahlarla
saldırılarını sürdürdüğü ifade
ediliyor. Suriye İnsan Hakları
Gözlemevi hava saldırılarının
Kobani'de şu ana kadar865 kişiyi
öldürdüğünü belirtiyor. Bunlardan
746'sının IŞİD militanı olduğu da
Gözlemevi'nin paylaştığı bilgiler
arasında. BBC

Başbakan Davutoğlu'nun Avustralya'-
da yaptığı "Bedelliyi dönüşte değerlendi-
receğiz" açıklamasının ardından bedelli
askerlikle ilgili ayrıntılar da ortaya çık-
maya başladı. Plan ve Bütçe Komisy-
onu'nda milletvekillerinin sorularını cevap-
layan Milli Savunma Bakanı Yılmaz,
bedelli askerlik konusunda Başbakan
Davutoğlu'nun karar vereceğini
söylemişti. Bunun üzerine gözler Davu-
toğlu'na çevrilmiş, o da Avustralya'da yap-
tığı açıklamada konuyu değerlendirecek-
lerini belirterek bedelli konusunda ciddi bir

talep olduğunu vurgulamıştı. 
917 BİN KİŞİ YARARLANACAK
Bakan İsmet Yılmaz, ayrıca bedelli

yaşının 25 olarak belirlenmesi halinde 917
bin kişinin bundan faydalanabileceğini
belirterek şunları söyledi: "Eğer bedelli
askerlik kapsamını, yaş 30 diye kabul
ederseniz 400 bine yakın. Eğer yaşı 29'a
düşürürseniz 450 bine çıkar. Eğer yaşa 28
derseniz 534 bine çıkar. Eğer yaşa 27 der-
seniz 600 binin üzerine çıkar. Eğer yaşa

26 derseniz 750 bine çıkar. Eğer 25 olur-
sa, 917 bin 690 yani 1 milyona yakın olur."

YAŞ 25 BEDEL 17 BİN
Son bedelli askerlik uygulamasına 30

bin lira ödeyerek başvuran yaklaşık 70 bin
kişiden devlet kasasına 2 milyar 130 mily-
on lira kalmıştı. Yeni bir bedelli askerlik
uygulaması için tartışılan rakam ise 20 bin
civarında. Bu rakam üzerinden başvurur-
sa devlet 10 milyar lira alacak. Ancak
Davutoğlu'nun da açıklamalarının ardın-

dan Ankara'da konuşulan ise yaşın 25
bedelin ise 17 bin dolaylarında olması. 

(haberler.com)

Önümüzdeki günlerde
Türkiye Başbakanı Davutoğlu,
ABD Başkan Yardımcısı Biden
ve ardından da ABD eski
başkanlarından Carter, Güney
Kürdistan'ın Başkenti Hewlêr’i
ziyaret edecek. Irak ve Kürdis-
tan Bölgesi’nde IŞİD krizinin
başlamasından bu yana değişik
dünya ülkelerinden lider ve
yöneticiler Kürdistan Bölgesi’ni

ziyaret etti. Diplomasi trafiğinin
yoğun olduğu Hewlêr,
önümüzdeki günlerde de önemli
konuklarını ağırlayacak. ABD
Başkan Yardımcısı Joe Biden,
Ukrayna ve Türkiye ziyaret-
lerinin ardından Irak’a geçecek.
Biden’in 17-18 Kasım’da
Hewlêr’de olması bekleniyor.

Irak basını Türkiye
Başbakanı Ahmet Davutoğlu’-

nun 21 Kasım’da Bağdat’a gele-
ceğini yazdı. Irak Dışişleri

Bakanı İbrahim Caferi’nin
geçtiğimiz günlerde
gerçek leştirdiği Ankara
ziyaretinin ardından Davu-
toğlu’nun bu gezisi ’’iki ülke
arasındaki ilişkilerin
yumuşaması’’ olarak nite-
lendiriliyor. BasNews’in
KBY yetkililerinden edindiği
bilgilere göre, Davutoğlu
Bağdat ziyareti ardından
Hewlêr’e geçecek ve

Kürdistan Bölge Yönetimi ile

görüşecek. Görüşmelerin gün-
deminde ise iti taraf arasındaki
ilişkiler ve IŞİD’e karşı ittifak var.
Aralık ayının başında ise ABD
eski başkanı Jimmy Carter
Hewlêr’de olacak. 1977-81 yıl-
ları arasında ABD başkanlığı
yapmış olan Carter’in Hewlêr
ziyareti ise destek amaçlı. 2002
yılında Nobel Barış ödülü alan
Jimmy Carter’in da Kürdistan
Bölge Yönetimi’nden isimlerle
görüşmesi bekleniyor.

Öcalan: Silah bırakma Mart ve Nisan’da olabilir

Kobani: IŞİD'in 'ikmal hattı kesildi'

Bedelli Askerlikte Yaş 25, Bedel 17 Bin Olacak

Kürdistan önemli konuklar ağırlayacak
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BasNews/HaberMerkezi -
Kürdistan Bölge Başkanı Me -
sud Barzani ile Amerika Birleşik
Devletleri (ABD) Genelkurmay
Başkanı Martin Dempsey
görüştü. Kürdistan Bölge
Başkanı Mesud Barzani sürpriz
bir ziyaret üzerine Erbil’e gelen
ABD Genelkurmay Başkanı
Martin Dempsey ile görüştü.
Görüşmede Kürdistan Bölge
Başbakanı Neçirvan Barzani,
Güvenlik Ajansı Müsteşarı Mes-
rur Barzani, İçişleri Bakanı
Kerim Şengali, Peşmerge Ba -
kanı Mustafa Seyid Kadir,
Peşmerge Bakanlığı Sözcüsü
Cebar Yawer, ABD heyetinden
Bağdat Büyükelçisi Stewart
Jones ile bazı askeri ve siyasi
yetkililer katıldı.

Kürdistan Bölge Başkanlığı
resmi sayfasından yapılan açık-
lamada, görüşmede, Peşmerge
ile Irak ordusunun, terör örgütü
IŞİD’e karşı nasıl uyumlu bir
çalışma yürüteceklerini de ele

aldı. İki taraf da Bağdat
hükümetinin, Peşmerge güçler-
ine yardım etmede ciddi olması
gerektiğini vurguladı. Irak hükü -
metinin bu noktadaki sorumlu-
luğunu yerine getirme sinin
zaruri olduğuna işaret edildi. 

Peşmerge’ye askeri eğitim
ve silah yardımları devam
edecek

ABD Genelkurmay Başkanı
Dempsey, ziyaretinin amacını,
durumu yerinde görmek ve
IŞİD’le mücadelede yapılması
gerekenler konusunda Mesud
Barzani’nin görüşlerini almak
olduğunu söyledi. Demsey
Peşmerge Güçleri ile koalisyon
güçleri arasındaki ortak hare -
ketin önemine değinerek,
IŞİD’e karşı yürütülen operasy-
onlarda başarı sağlandığını
belirtti. Martin Dempsey, ABD
ve koalisyon güçlerinin, Peş -
merge’ye yönelik askeri eğitim
ve silah yardımlarının devam
edeceğini belirterek, ’Koalisyon

güçleri, Kürdistan bölgesinin
bütün değerlendirmelerini ve
Peşmerge’nin ihtiyaçlarını cid-

diyetle takip ediyor. Terörist
güçlere gerektiği zaman ve
zeminde öldürücü darbe vurula-
cak’ ifadesini kullandı.

’Terörle ekonomik, fikri ve
siyasi olarak da mücadele
edilmelidir’

Görüşmede Kürdistan Bölge
Başkanı Mesud Barzani, Ameri-
ka ve kolalisyon güçlerinin

desteği için Dempsey’e
teşekkür etti.

Barzani, Irak hükümetinin
uyguladığı silah ambargosuna
rağmen Peş mer ge’nin, kısıtlı

imkanlarla terör örgütünü dur-
durmayı başardığını ifade etti.

IŞİD’in elinde, iki devlete ait
silahların olduğuna dikkati
çeken Barzani, şöyle konuştu:
’Peşmerge güçleri, hızlı bir şek-
ilde saldırıları durdurmayı
başardı ve karşı atağa geçti.
Birçok yerde IŞİD’i hezimete
uğrattık. Teröristleri vatanımız-

dan çıkarmak için her türlü
bedeli vermeye hazırız. Kürdis-
tan topraklarını karış karış
teröristlerin elinden kurtara-
cağız. Ancak terörizme karşı
savaşın, sadece askeri boyutu
yoktur. Terörle ekonomik, fikri
ve siyasi olarak da mücadele
edilmelidir. Suriye ve Irak’ta,
teröristlerin sığınabileceği
güvenli bir liman kalmamalıdır.’

Barzani, ayrıca Peşmerge
ve koalisyon güçlerini, şu ana
kadar hiçbir sivil hedefi vur-
madıkları ve savaşı uyum
içinde sürdürdükleri için tebrik
etti. Kobanê’nin savunulması
gerektiğinin de altını çizen  
Barzani ve Dempsey, Koban-
i’de savaşan Peşmerge güç-
lerinin desteklenmesi ve gerekli
yardımların yapılması noktasın-
da hemfikir olduklarını dile
getirdiler. ABD Genelkurmay
Başkanı Martin Dempsey,
temasları kapsamında başkent
Bağdat’ta Irak Başbakanı Hay-
dar el-İbadi ile bir araya
gelmişti. (z.c)

Dersim Dernekleri, Şehit
Seyit Rıza ve dava arka -
daşlarını, idam edilişlerinin 77.
yılında Galatasaray Meydanı’n-
da yaptıkları bir etkinlikle andı.
Dersim Dernekleri, Seyit Rıza
ve yoldaşlarını, idam ediliş-
lerinin 77. yılında Galatasaray
Meydanı’nda yaptıkları bir
etkinlikle andı. Dersim
Katliamı’nda katledilenlerin
fotoğrafları ve kırmızı karan-
fillerle  oturma eylemi gerçek-
leştiren Dersimliler, “Artık hile
ve yalan değil gerçekle
yüzleşmek istiyoruz” dedi. Seyit
Rıza ve arkadaşlarının mezar
yerlerinin açıklanması ve Alevi
kültür ve inancına yönelik inkar
ve baskının son bulması isten-
di. Dersim Dernekleri, Seyit
Rıza ve yoldaşlarını idam ediliş-
lerinin 77. yıldönümünde
Galatasaray Meydanı’nda yap-
tıkları bir etkinlikle andı. Sanatçı
Ferhat Tunç’un hazır bulunduğu

anmada,  Seyit Rıza’nın dev
posterinin yanı sıra Kirmancki

ve Kurmanci olarak “Seyit Rıza
ve arkadaşlarının mezar yerleri
açıklansın”, “Dersim 37-38
katliamdır hesabını soracağız”
pankartları açıldı. Mumlarla 77
rakamının yazıldığı anmaya
katılanlar, ellerinde Dersim
Katliamı’nda yaşamını yitiren-
lerin fotoğrafları ile kırmızı
karanfiller taşıdı. Oturma eylemi

yapan Dersimliler, teker teker
söz alıp katliam tanıklarının
anlatımlarını halka aktardı. Kir-
mancki ağıtların yakıldığı
anmada, açıklamayı Hatun
Esen okudu. 77 yıl önce Elazığ
Buğday Meydanı’nda Seyit
Rıza, Uşenê Seydi, Fındıq Ağa,
Küçük Hasan, Aliyê Mirzali,
Hesen Ağa, Reşik Uşen’nin, 15
Kasım 1937 de idam edildiğini
hatırlatan Esen, Dersimlilerin
topluca yargılandığı bu davanın
emarelerinin tarihsel bir kinin ve
öç almanın rövanşı olarak
hafızalara kazıldığını vurguladı.

AYIPTIR, ZULÜMDÜR,
CİNAYETTİR!

Adına mahkeme dedikleri bu
yargılamalarda, sanıkların
hiçbir savunma haklarının
tanınmadığını, bir tercüman
dahi bulunmadığını kaydeden
Esen, “Hile üzerine kurulmuş bir

sistemin, her şeyi hilekarca olur.
Gün gelir kendi çıkardığı
kanunu bile tanımaz, idam
kararının sorunsuz olarak
dosyada yer alması için, önce
Seyit Rıza’nın yaşını düşürmek
isterler. Derken para karşılığın-
da, apar topar bir yalancı şahit
bulunur ve aynı süratle Seyid’in
yaşı küçültülerek mevzuata
uygun hale getirilir” diye anlattı.

İdam edilen Seyit Rıza’nın,
“Evla de Kerbelayız, be hatayız,
ayıptır, zulümdür, cinayettir”
sözlerini hatırlatan Esen,
katliamın Seyit Rızalarla da
sınırlı kalmadığını,  Dersim’in
bir baştan bir başa kana
buladığını aktardı. Esen,
“Aradan 77 yıl geçti hala Seyit
Rıza ve arkadaşlarının mezarı
belli değil. O gün suçumuzmuş
gibi bize atfedilen dilimiz, kim-
liğimiz ve özgürlüğümüz hala

devletin ipoteği altında ve hala
kendi topraklarımızda birilerinin
ötekisi konumundayız” dedi.

HİLE VE YALANLA DEĞİL
GERÇEK İLE YÜZLEŞMEK
İSTİYORUZ !

Dünün mirasını devralan
AKP Hükümeti’nin barış talebini
ve çözüm sürecine karşı izlediği
iki yüzlü politikalarla dünü arat-
mayan yeni bir oyun ve hileler
peşinde olduğunu vurgulayan
Esen, hükümete şöyle seslendi:
“ Niyetiniz hile değil gerçek bir
özür ise, kefensiz yatan-
larımızın mezar yerlerini açık-
layın, dilimize, inancımıza saygı
gösterin, her taşını kutsal
bildiğimiz coğrafyamızdan kirli
ellerinizi çekin. Dersim’in kayı-
plarını ve arşivlerini açıklayın,
bu topraklarda bir daha
soykırım yaşanmaması için ne
gerekiyorsa onu yapın. Artık
hile ve yalan değil gerçekle
yüzleşmek istiyoruz.” (anf)

Irak'ın Selahaddin ilinde
faaliyet gösteren Selahaddin
Operasyonlar Komutanlığı,
Beyci ilçesinde 80 militanın
öldüğünü, onlara ait 13 yakıt

tankerinin de yakıldığını açık-
ladı. Basın açıklamasında
komutanl güvenlik güçlerinin
hava kuvvetlerinin de
desteğiyle Tikrit'in 40 kilometre
kuzeyindeki Beyci ilçesinde
IŞİD militanlarına karşı zorlu
bir operasayon yaptığını,
bunun sonucunda 80 militanın
öldüğünü, 13 tankerin yakıl -
dığını ve teröristlerin büyük

zarara uğratıldığını belirtti.
Komutanlık ayrıca IŞİD'e ait

çok sayıda silaha da el konul-
duğunu açıkladı. Güvenlik güç-
leri daha önce Beyci ilçesine
girerek IŞİD militanlarını uzak-
laştırmış ve kontrol sağlamayı
başarmıştı. Militanlar Musul il
sınırında olan ve militanların
merkezi olan Şirgat ilçesine
doğru kaçmıştı.

Süleymaniye’de hafif ve ağır
silah eğitimi alan Kadın
Peşmerge Güçleri’nin, Kobani’ye

gitmek için Kürdistan Bölgesi
Başkanı Mesud Barzani’den tali-
mat bekledikleri bildirildi   IŞİD’in
bölgeye saldırılarında, Kürdistan
Peşmerge Güçleri’nin yanı sıra
güç kapsamında Kadın Peş -
merge Güçleri de Kürdistan
topraklarını korumak için can-
larını kalkan etti. Rûdaw’a
konuşan Kadın Güçleri 2. Alay
Komutanı Albaya Nahide Ahmed,
IŞİD’e karşı Süleymaniye Em -
niyet Güçleri’yle beraber Kürdis-
tan Bölgesi’nde silah ve askeri
eğitim aldıklarını belirtti. Eğitim-
lerinin devam ettiğini söyleyen
Nahide Ahmed, Kobani’ye gitmek

için Kürdistan Başkanı Mesud
Barzani’nin talimatı beklediklerini
söyledi. Komutan Nahide Ahmed,

“Kadın peş mergeler ta -
ahhüt ve ciddiyet gibi
birçok yönden erkek
peşmerden daha iyi. 

Kobani’ye giderek
IŞİD’e karşı savaşmaya
ha zırız” dedi. 1992
doğumlu kadın peş -
 merge Sa kar Kamal ise,
“Erkeklerle kadınlar ara -

sında bir fark yok ve vatan toprak-
larını korumak herkesin görevidir”
şeklinde konuştu. Kürdistan Yurt-
severler Birliği (KYB) Genel
Sekreteri Celal Talabani’nin tali-
matıyla 11 Ekim 19 96’de Kürdis-
tan Bölgesi’nin Sü ley maniye
şehrinde hafif ve ağır silah eğitimi
almış bir Kadın Peşmerge Gücü
kurulmuştu. ABD 2003’te Irak’a
saldırdığında, halkı ve kamu
binalarını korumak üze re
Kerkük’e giren ilk Kürt gücü Kadın
Peşmerge Güçleri idi. Keskin
nişancı Subay Rengin, IŞİD’e
karşı savaşta ilk Kadın Peşmerge
şehidi olarak tarihe geçti.

Barzani ile Dempsey gelişmeleri değerlendirdi

Kobani’ye gitmek için 
talimat bekliyorlar!

Rojava’nın Efrin kentine, El Kaide örgütünün
Suriye kolu El Nusra tehdidinin yaklaşamaya
başladığı bildirildi Rojava’nın
Efrin kentine, El Kaide örgütünün
Suriye kolu El Nusra tehdidinin
yalşamaya başladığı bildirildi.
Rûdaw’a konuşan Suriye Kürt
Demokratik Birlik Partisi (Yekıti)
yöneticilerinden Reşid Şaban,
Türkiye’nin Hatay ilindeki Cilveg-
özü Sınır Kapısı'nın karşısında
yer alan Bab el-Hava Sınır Kapısı’na, dolayısıyla
Efrin bölgesine yaklaştığını belirtti.   Reşid
Şaban, “El Nusra birkaç gün önce Afrin’in güney-
doğusundaki havaalanını ele geçirdi ve buraya
takviye güçler gönderdi. Beraberlerinde IŞİD’liler
ile Ehrar el – Şam örgütü mensupları da var”
dedi.  Şaban, bu durumun da Efrin’e yaklaşan

tehlikeyi büyüttüğünü ifade etti.  Efrin Kantonu
Başbakanı Hevi Mustafa ise, El Nusra tarafından

kuşatıldıklarını duyurdu. Mus tafa,
Reuters’a Ankara’dan verdiği
röportajda, “Uluslararası koalisy-
onun Kobani için göstermiş oldu -
ğu çabaya minnettarız ancak biraz
geç kalınmış bir hamleydi. Biz de
aynı desteği beklemekteyiz. Böy -
lece Kobani’deki durum tekrarlan-
maz” diye konuştu. Örgüt mensu-

plarının, Kobani’den gelen 200 bin sığınmacıyla
birlikte nüfusu bir milyona yaklaşan Efrin’in
merkezine yaklaşık 25 kilometre uzakta olduğu
belirtildi.    Örgütün, ABD’nin AK Parti’den de açık
destek alan “eğit-donat” programı için seçtiği
ılımlı muhalifleri yenilgiye uğratması, Washing-
ton’da endişe yaratmıştı.     yekbunawelat.com

El Nusra ve IŞİD Efrin’e yaklaşıyor!

Irak'ta 80 IŞİD militanı öldürüldü

Şehit Seyit Rıza ve arkadaşları anıldı
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11 ноября премьер-
министр Курдистана Нечир-
ван Барзани и вице-премьер-
министр Кубад Талабани
выступили перед представи-
телями СМИ. Пресс-конфе-
ренция была посвящена
состоявшемуся накануне
заседанию парламента Кур-
дистана, на котором обсужда-
лись вопросы экспорта нефти
и газа. Как заявил премьер-
министр Барзани, курдский
регион не намерен переда-
вать управление экспортом
своей нефти в руки иракской
государственной маркетинго-
вой организации "SOMO". Он
также отметил, что феде-
ральное правительство не
может экспортировать нефть
из Киркука, без участия Кур-
дистана. 

Он сказал: "Мы хотим уре-
гулировать все нерешенные
вопросы с Багдадом. Тем не
менее, если мы не догово-
римся, у Регионального пра-
вительства Курдистана есть и
другие решения". "Когда пра-
вительство Ирака остановило
передачу бюджета Курдиста-
на, мы не экспортировали
нефть, и их решение было
односторонним. Курдистан
стремится разработать меха-
низм, при котором такие
ситуации не повторятся".

Премьер-министр Барзани
подтвердил, что Багдад не
предоставляет средства на
выплату заработной платы
государственных служащих
курдского региона Ирака с
января этого года. Он сказал,
что "с помощью принятой

нами политики, пока нам в
какой-то степени  удавалось
выплачивать зарплаты". Бар-
зани выразил уверенность,

что Региональное правитель-
ство Курдистана (КРГ) вскоре
сможет преодолеть эту ситуа-
цию таким образом, чтобы
вопрос о заработной плате
больше не стоял на повестке
дня. Заместитель премьер-
министра Талабани сообщил
журналистам, что Соединен-
ные Штаты, Великобритания
и Организация Объединен-
ных Наций обеспокоены
ситуацией в Ираке, и оказы-
вают давление на иракское
правительство, призывая его
соблюдать обещания, данные
Курдистану в процессе фор-
мирования федерального
правительства. Заместитель
премьер-министра отметил:
"Мы находимся в контакте с
этими странами на регуляр-
ной основе, и передали нашу

обеспокоенность посланнику
ООН в Ираке".

Премьер-министр Барзани
также заявил, что приорите-

том Курдистана является
достижение соглашения по
нерешенным вопросам, но,
если соглашение будет
невозможным, это не будет
означать, что не возможны
никакие другие решения.
"Мы надеялись увидеть
более четкие инициативы от
нового премьер-министра
Ирака и нового министра
нефти в решении этих вопро-
сов. Мы по-прежнему наде-
емся, что вопросы будут уре-
гулированы. Министр нефти
Ирака, как ожидается, посе-
тит Курдистан, мы ожидаем
встречи, и мы договоримся о
дате визита в Багдад после
встречи с ним", добавил Бар-
зани. Премьер-министр отме-
тил, что Курдистан способен
самостоятельно заработать

свою полную 17-процентную
долю от национального дохо-
да страны к концу 2015 года,
и уже в марте 2015 года Кур-
дистан заработает 11-про-
центную долю от самостоя-
тельных продаж нефти.

Он напомнил, что Багдад
вычитает национальные рас-
ходы, применимые для всей
страны, плюс расходы на
работу федерального прави-
тельства, и только исходя из
этой цифры,  отправляет
курдскому региону его про-
центы. Как напомнил Барза-
ни, курдские силы пешмерга
являются частью националь-
ной обороны Ирака и, следо-
вательно, они должны быть
включены в национальные
расходы, а не содержаться за
счет бюджета региона.
Премьер-министр также
отметил, что в настоящее
время силы пешмерга раз-
вернуты в местах за предела-
ми Курдистана, защищая от
террористов иракские земли.

Что касается его встречи с
губернатором Киркука,
премьер-министр Барзани
сказал, что они находятся в
контакте регулярно. По его
словам, перед визитом в Тур-
цию губернатор Киркука
хотел ознакомиться с мнени-
ем КРГ. Премьер-министр
также подтвердил, что нефтя-
ная торговля с террористиче-
ской организацией "Ислам-
ское государство" (ИГ)
является национальным пре-
дательством. Последнее
замечание касается ареста
граждан Курдистана, подо-

зреваемых в контрабанде
нефти с месторождений,
захваченных боевиками ИГ.
Как заявил премьер, КРГ
будет "серьезно работать над
этим вопросом и задержит
всех, кто несет за это ответ-
ственность".

Отвечая на вопрос о
неизвестном военном само-
лете, которому было отказано
в разрешении на посадку в
Сулеймании на прошлой
неделе, премьер-министр
Барзани подтвердил, что
самолет приземлился в Баг-
даде, но пока нет никакой
дополнительной информа-
ции. Барзани также проком-
ментировал рост цен на топ-
ливо, заявив, что пока цена
не может быть снижена из-за
текущей ситуации.

Заместитель премьер-
министра Талабани сообщил
журналистам, что Совет
министров одобрил законо-
проект о займе денежных
средств за рубежом, и доку-
мент уже отправлен на рас-
смотрение парламента.
После прохождения законо-
проекта в качестве закона,
КРГ будет рассматривать воз-
можность международных
кредитов. Он добавил, что
уже посетил Великобританию
и ОАЭ, чтобы просить креди-
ты у международных банков в
качестве дополнительного
источника дохода курдского
региона, но,  уточнил он, кре-
дитные деньги будут исполь-
зованы для инвестиций в
стратегические проекты, а не
для государственных зарплат.

Представитель сирий-
ской курдской "Партии

Демократического Союза"
(PYD) обвинил армию
Сирии в бомбардировках
территорий Сирийского Кур-
дистана и опроверг сообще-
ния, что правительство
Асада помогает курдам. В
интервью "BasNews" Гариб
Хассо, представитель PYD
в Иракском Курдистане,
отреагировала на недавнее
обвинение министра ино-
странных дел Сирии, Вали-
да Муаллемома.

На прошлой неделе в
своем интервью Муаллем
заявил, что сирийское пра-
вительство помогло защи-
щать курдский сирийский
город Кобани.  Хассо откло-
нил это заявление Муалле-
ма, обвинив его в искаже-
нии  реальности. "Сирий-
ский режим не помог нам, и

мы не просили у него помо-
щи", сказал Хассо. После

публикации ин -
тервью Муалле-
ма, президент
Иракского Курди-
стана, Масуд Бар-
зани, также под-
верг критике
министра ино-
странных дел.
Как отметил пред-
ставитель PYD,
слова Муаллема

далеки от реальности
Сирийского Курдистана,
сирийские курды сами соз-
дали свою администрацию
и сами борются против бое-
виков "Исламского госу-
дарства" (ИГ).

"Режим Асада не хочет
признавать развитие курдов
в Сирийском Курдистане, и
не хочет признавать реаль-
ность в регионе", добавил
он, заявив также, что цель
заявления Муаллема сос -
тоит в том, чтобы создать
проблемы для сирийских
курдов с одной стороны, а
другой, приписать сирий-
ской армии защиту Кобани.
Как сказал Хассо, "сирий-
ский режим шовинистиче-
ский, они только бомбарди-
руют  курдские районы, они
никак нас не поддержали".

В среду иракские курдские
силы пешмерга впервые исполь-
зовали новое немецкое оружие в
боях против боевиков "Ислам-
ского государства" в Киркуке
на севере Ирака. Замести-
тель министра пешмерга
Регионального правительства
Курдистана (КРГ) Анвар
Хаджи Осман отметил, что
пешмерга смогли отбить
атаки ИГ в семи районах
вблизи города Хавиджа, про-
винции Киркук.

Согласно его заявлению,
это был первый раз, когда
пешмерга использовали
немецкое оружие в бою с боеви-
ками в Киркуке. Ранее, в про-
шлом месяце эти же типы ору-

жия были задействованы при
освобождении города Зумар к
северу от Мосула. Начальник
штаба пешмерга генерал-майор

Джамаль Мохаммед сообщили,
что пешмерга все еще нуждают-
ся в тяжелом оружии. "Силы

пешмерга по-прежнему исполь-
зуют свое собственное оружие и
часть оружия возглавляемой
США коалиции. Если какая-либо

страна пришлет нам тяже-
лое вооружение, мы смо-
жем извлечь выгоду от его
использования в некото-
рых областях против бое-
виков ИГ", сказал Моха-
мед. В этом месяце Мас-
рур Барзани, глава Совета
национальной безопасно-
сти Курдистана, призвал
Европейский Союз отпра-
вить тяжелое оружие курд-
ским солдатам, чтобы те

смогли остановить продвижение
сил "Исламского государства" в
северном Ираке.

Курдская благотворительная
организация направила 120 тонн
предметов первой необходимо-
сти для семей беженцев, кото-
рые остаются в горах Синджара
(Шангала) уже более трех меся-
цев. "Благотворительный фонд
Барзани" в понедельник утром
отправил 120 тонн  помощи, в
том числе одежды, палаток и
одеял для езидских беженцев в
горах на севере Ирака.

Рано утром в понедельник
самолет вылетел из столицы
Иракского Курдистана, Эрбиля. 

"Отправка помощь в горы не
так проста. Мы, наконец, смогли

получить в свое распоряжение
вертолет для отправки нашей
помощи езидским беженцам",
сказал заместитель
директора фонда,
Мусса Ахмед. По его
словам, с тех пор как
боевики "Исламское
государства" захва-
тили Синджар в авгу-
сте этого года, фонд
отправил беженцам
140 тонн помощи,
еще 11 грузовиков
помощи были отправлены через
коридор в горах. По данным
источников "BasNews", около 10

тысяч езидов до сих пор нахо-
дятся в горах Синджара. Боль-
шинство мужчин-беженцев

взяли в руки оружие, чтобы
защищать свои семьи в рядах
пешмерга. kurdistan.ru

Пресс-конференция Нечирвана Барзани и Кубада Талабани

PYD обвиняет сирийский режим в бом-
бардировках Сирийского Курдистана

Пешмерга используют немецкое оружие для атак в Киркуке

Курдистан отправил в Синджар новую партию помощи
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Осада сирийского курд-
ского города Кобани длится
более 53 дней. Приход туда
курдских сил пешмерга сме-
стил баланс сил в сторону
курдов. Пресс-секретарь
"Отрядов Народной самообо-
роны" (YPG), Джвар Хабат,
заявил местным СМИ, что "с
начала сопротивления Коба-
ни были убиты 3000 боевиков
"Исламского государства"
(ИГ)". Пока силы ИГ активно
атакуют в восточной части
города, в то время как их
атаки с юга и запада были

остановлены. Есть сведения
о погибших 2000 бойцах YPG

и 1500 курдских мирных
жителях города. "Ситуация
становится все лучше, и мы

получили более тяжелое
вооружение. Мы получаем

новое оружие, как мы проси-
ли. У нас есть все, и мы в
полной боевой готовности.

Силы пешмерга останутся в
Кобани, пока город не будет
очищен от боевиков", заявил
командир сил пешмерга в
Кобани, Ахмед Гярди. 

"До сих пор нет ни одного
убитого бойца пешмерга, но
ИГ несут тяжелые потери. В
результате атак с применени-
ем нашего тяжелого оружия
мы уничтожили много пуле-
метов, танков и минометов
Исламского государства",
сказал Гярди.

Как заявил Джвар Хабат,
"приход пешмерга в Кобани
приостановил атаки боевиков
ИГ.  Большая часть Кобани

теперь находится под контро-
лем YPG". Между тем,
сопредседатель "Партии
Демократического Союза"
(PYD), Асия Абдулла, заяви-
ла: "Мы просили оружие у
многих стран, но до сих пор
только Курдистан помог нам".

"Мы надеемся, что как
можно скорее будут открыты
ворота для отправки гумани-
тарной и военной помощи
бойцам YPG. Если наши
просьбы будут услышаны, мы
очистим Кобани от боевиков
ИГ и разрушим их пояс, окру-
жающий город", добавила
Абдулла.

Федеральное правитель-
ство Ирака обратилось к Тур-
ции по поводу получения дохо-
дов от продажи нефти Регио-
нального правительства Кур-
дистана (КРГ), которые хра-
нятся в турецком "Halkbank".
Как сообщает "BasNews", об
этом попросил Турцию
министр иностранных дел
Ирака Ибрагим аль-Джафари.

Согласно заявлению мини-
стерства природных ресурсов
Курдистана, с января 2014
года до сих пор КРГ экспорти-
ровало в Турцию почти 34,5

млн баррелей курдской нефти.
21,5 баррелей были доставле-
ны в порт Джейхан через неф-
тепроводы, а остальные были
экспортированы по суше в тан-
керы, расположенные в рай-
оне Мерсин. Выручка от экс-
порта нефти составляет US $
2,87 млрд., $ 2,1 млрд. из кото-
рых были получены КРГ.

Как было заявлено мини-
стерством, $ 400 млн. из полу-
ченных денег были потрачены
на логистику и уплаты нефтя-

ным компаниям, работающим
в курдском регионе. В ходе
недавнего визита в Тур-
цию, аль-Джафари попро-
сил Турцию отдать феде-
ральному правительству
Ирака доходы от курдской
нефти, проданной на
мировом рынке. "Мы
знаем, что наши деньги в
надежных руках. Мы не
поднимали этот вопрос на
этот раз, но это будет в топе
нашей повестки дня на нашей

предстоящей встрече с турец-
кой стороной", заявил министр

иностранных дел Ирака Ибра-
гим аль-Джафари группе жур-

налистов 7 ноября, в послед-
ний день его трехдневного
визита в Турцию. Аль-Джафа-
ри был первым высокопостав-

ленным иракским чиновни-
ком, прибывшим с визитом
в Анкару с тех пор, как
премьер-министр Хейдар
аль-Абади сформировал
новое правительство. Обе
страны описали этот визит
как начало новой эры в дву-
сторонних связях после
долгого периода напряжен-

ности в связи с сектантской
политикой аль-Малики.

Террористическая группи-
ровка "Исламское государст-
во" (ИГ) в ноябре выпустила
видеообращение своего сла-
вянского участника, о
котором ранее ничего не
было известно, Абу
Мухаммеда Ар-Руси. В
пятиминутном выступле-
нии на русском языке
джихадист призвал еди-
номышленников пересе-
ляться в Сирию и Ирак.
Массовые убийства,
совершаемые под знаме-
нем "Исламского государства",
радикал объяснил примером
Пророка Мухаммеда, предпо-
ложительно расправившегося
с 700 евреями, жившими в
окрестностях Медины.  Обра-

щаясь к единоверцам, русский
джихадист, настоящее имя
которого пока остается
неизвестным, называет

помощь "Исламскому госу-
дарству" религиозным долгом
каждого правоверного. "Вы
должны понять, что хиджра
(переселение. – "НГ") это обя-
занность. Если вы возьмете

любую книгу об исламе, то
прочитаете там, что нужно
совершить хиджру из земли
кафиров (неверных. – "НГ") в

землю ислама. Не откла-
дывайте ее. Не обманы-
вайте себя. Не говорите,
что вы сможете совершить
ее завтра и послезавтра.
Не ждите, пока смерть при-
дет за вами. Присоединяй-
тесь к "Ис ламскому госу-
дарству", присоединяйтесь
к своим братьям", – при-
звал Ар-Руси. По утвер-

ждению джихадиста, против
его единомышленников выд -
ви гаются обвинения, вызван-
ные непониманием сути исла-
ма. "Нас называют кровавыми
убийцами, обвиняют в массо-

вых расправах. Но разве про-
рок и его сподвижники не про-
ливали кровь? Разве вы не
читали его биографию, напи-
санную Ибн Хишамом, где
говорится, что посланник
Аллаха убил 700 человек в
одной битве. Убил 700 человек
– это наш пророк и наша рели-
гия", – аргументировал Ар-
Руси. Обращение славянского
джихадиста к  русскоязычной
умме было выложено в соци-
альные сети одновременно с
усилением бомбардировок
позиций "Ис ламского госу-
дарства", которые проводят
США и их союзники. По утвер-
ждению властей Ирака, в ходе
одного из налетов получил
тяжелое ранение лидер груп-
пировки Абу Бакр Аль-Багда-
ди, ранее провозглашенный

исламистами халифом Ибра-
гимом. По неподтвержденным
данным, тогда же под обстрел
попали еще 30 полевых коман-
диров ИГ. Вместе с тем рас-
пространявшиеся ранее слухи
о ликвидации чеченского поле-
вого командира Аш-Шишани
(гражданина Грузии Тархана
Батирашвили), входящего в
верховное руководство всего
ИГ, не получили подтвержде-
ния. Повествование о массо-
вом убийстве действительно
со держится в жизнеописании
Пророка Мухаммеда, состав-
ленном Ибн Хишамом в VIII
веке. В другом историческом
своде, написанном в VII веке
Ибн Исхаком, утверждается,
что люди, убитые по приказу
основателя ислама, исповедо-
вали иудаизм. Фото Reuters

Случаи незаконных нефтя-
ных сделок между курдскими
должностными лицами и
"Исламским государством"
(ИГ), зафиксированные в горо-
де Киркук, могут быть рас-
смотрены в соответствии с
международным законом о
терроризме. Фирсат Софи,
член парламента Курдистана,
заявил "BasNews", что на
основе международного пра -
ва, все, кто был вовлечен в
закупку нефти у боевиков
"Исламского государства", яв -
ляются террористами из-за их
участия в финансировании

террористической организа-
ции. "Мы поручили курдскому
правительству провести серь-
езное расследование данного
случая, и чтобы никто не вме-
шивался в расследование",
сказал Софи. Депутат утвер-
ждает, что эти случаи не
являются внутренним курд-
ским делом, но международ-
ным случаем, из-за его важно-
сти и влияния на безопасность
мира в целом. "Международ-
ные силы говорили о необхо-
димости уничтожения финан-

совых источников террористи-
ческой группы; это часть этого
процесса, и именно поэтому
важно, чтобы КРГ судило
подозреваемых по законам о
терроризме", добавил Софи.
На прошлой неделе курдские
чиновники заявили, что около
360 человек подозреваются в
незаконных нефтяных сделках
с ИГ, причем некоторые из них
являются высшими должност-
ными лицами министерства
пешмерга. С момента обнару-
жения случаев контрабанде

неф ти, ряд членов парламен-
та Курдистана зая вили о

необходимости применения
смертной казни в отношении

виновных, несмотря на то, что
Курдистан не прибегал к

смертной казни с 2005 года.
kurdistan.ru

12 ноября президент Кур-
дистана Масуд Барзани при-
нял делегацию правитель-
ства Венгрии, которая
включала министра по делам
политики, безопасности и
международного сотрудниче-
ства, Иштвана Миколу, секре-
таря государственной оборо-
ны, Тамаша Варгу, и посла
Венгрии в Ираке. Венгерская

делегация высоко оценил
роль Регионального прави-
тельства Курдистана (КРГ) в
борьбе с террористами "Ис -
ламского государства" (ИГ) и
вновь подтвердила полную
поддержку своей страны КРГ.
Они также признали заслуги
КРГ в предоставлении при-
юта для большого числа
беженцев и вынужденных

переселенцев из других
частей Ирака. Г-н Иштван
Микола сказал, что визит
президента Барзани в Вен-
грию в 2012 проложил путь
для сотрудничества между
двумя сторонами, и добавил,
что его страна заинтересова-
на в дальнейшем развитии
отношений с КРГ. Президент
Барзани выразил благодар-

ность правительству Венгрии
за военную поддержку сил
пешмерга и выразил готов-

ность КРГ расширять эконо-
мические отношения с Вен-
грией.

Президент Барзани принял венгерскую 
п р а в и т е л ь с т в е н н у ю  д е л е г а ц и ю

Багдад просит Турцию передать ему выручку от курдской нефти

"Исламское государство" зовет под свои знамена россиян

Депутат: виновных в нефтяных сделках с ИГ должны судить как террористов

YPG: в Кобани уничтожены 3000 боевиков
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13 ноября президент Курдистана Масуд Барзани принял
министра нефти Ирака, Адиля Абдулмахди. В ходе встречи сто-
роны обсудили последние политические события в Ираке и
споры между Багдадом и Эрбилем по вопросам нефти. Как
заявил Абдулмахди, "новое правительство намерено работать,
чтобы найти взаимоприемлемые решения по всем нефтяным
спорам между федеральным правительством и Эрбилем". Он
также выразил надежду, что "и другие споры между двумя сто-
ронами будут решены". Иракский министр также отметил

последние военные успехи сил пешмерга в боях против терро-
ристов "Исламского государства".

В тот же день на совместном заседании с премьер-мини-
стром Курдистана, Нечирваном Барзани, и его заместителем,
Кубадом Талабани, министр Абдулмахди договорился о перво-
начальных шагах по  урегулированию нефтяных вопросов
между Багдадом и Эрбилем. 

Сторонами было предложено следующее:
1. Иракское федеральное правительство выплачивает

Региональному правительству Курдистана (КРГ) 500 миллионов
долларов США в виде первоначального взноса в счет своей
задолженности по бюджету Курдистана.

2. КРГ поставляет в распоряжение федерального прави-
тельства Ирака 150 000 баррелей сырой нефти в день.

3. Премьер-министр КРГ Нечирван Барзани возглавит деле-
гацию КРГ, которая  посетит Багдад в ближайшие дни для спра-
ведливого и конституционного решение всех нерешенных
вопросов.

Энергетические компании сообщают
позитивные новости из Курдистана

Акции нефтяных компаний, ориентированных на добычу и
производство в Иракском Курдистане, вырасти в понедельник
на фоне сообщений о том,
что Эрбиль находится на
грани сделки по экспорту до
10 % газовых потребностей
Турции. На этот рост также
повлияло Региональное
правительство Курдистана
(КРГ), объявившее в про-
шлую пятницу, что оно сде-
лает первоначальную вып -
лату нефтедобывающим
компаниям в регионе в раз-
мере около $ 75 млн., и что
оно намерено производить
регулярные платежи в буду-
щем. Как сообщается, Анкара и Эрбиль договорились о пакете
сделок, включая экспорт газа. В соответствии с соглашением,
КРГ будет продавать газ в Турцию по низкой цене в $ 6- $ 7 за
1000 кубических футов (MCF), что является "привлекательным
для Турции при заданных текущих закупочных ценах в целых $
12- $ 14", говорится в аналитической  записке "Bank of America
Merrill Lynch" (BoAML), изданной на прошлой неделе, и широко
цитируемой европейскими газетами. kurdistan.ru

М и н и с т р  н е ф т и  И р а к а  
провел переговоры в Эрбиле

15 ноября президент Кур-
дистана Масуд Барзани при-
нял военную делегацию США,

возглавляемую генералом
Мартином Демпси, председа-
телем американского Объеди-
ненного комитета начальников
штабов. В ходе встречи курд-
ский президент выразил благо-
дарность США за их поддерж-
ку Курдистана в его борьбе
против террористов "Ислам-
ского государства", и напом-
нил, что Курдистан нуждается
в дополнительной поддержке
для полной победы над терро-
ристической группировкой.

Президент Барзани также
подчеркнул мужественные
усилия сил пешмерга, которые
с ограниченными ресурсами
ведут войну против террори-
стов, заявив, что сегодня быть

бойцом пешмерга – особая
честь. Генерал Мартин Демпси
передал свои соболезнования

семьям и близким пешмерга,
потерявших свои жизни в боях
против исламистов, а также
поздравил силы пешмерга с
исключительными военными
достижениями. Генерал Мар-
тин также заявил, что Соеди-
ненные Штаты будут продол-
жать поддерживать Курдистан,
имея конечной целью  изба-
вить страну от "Исламского
государства". Мартин Демпси
прибыл в Эрбиль в субботу во
второй половине дня после
того, как утром нанес необъяв-
ленный визит в Багдад.

В Багдаде, Демпси встре-
чался с иракскими и американ-
скими чиновниками. Этот
визит – следствие подготовки

американских властей к рас-
ширению военных усилий в
Ираке, чтобы выбить ИГ с его
территорий. "С нашей стороны
я хочу получить представле-
ние о том, каким будет наш
вклад", сказал Демпси в
интервью "Reuters" незадолго
до визита в Ирак.  На слуша-
ниях в Конгрессе, прошедших
в прошлый четверг, генерал
заявил, что Ираку потребуется
около 80000 эффективные
солдат, чтобы освободить его
территории от ИГ. "…Потребу-
ется около 80000 компетент-
ных иракских сил безопасно-
сти, чтобы вернуть утрачен-
ные территории, и в конечном
итоге город Мосул, чтобы вос-
становить границу", сказал он
на прошлой неделе. Этим
летом около 1200 боевикам ИГ
удалось захватить второй по
величине город Ирака - Мосул,
который защищали 60000 сол-
дат. По оценкам, этому спо-
собствовали распространен-
ная в иракской армии корруп-
ция, прогулы и низкий мораль-
ный дух, расцветшие после
многих лет неумелого руковод-
ства и сектантской политики
бывшего премьер-министра
Нури аль-Малики.

Президент Курдистана Ма -
суд Барзани принял делегацию
китайской дипломатической
миссии в Курдистане во главе с
Генеральным консулом Тан
Банглином. Президент и кон-
сул обсудили пос ледние поли-
тические события в Курдиста-
не. На встрече консул Банглин
подчеркнул необходимость

прилагать усилия по
укреплению отноше-
ний между Китаем и
Курдистаном. От так -
же отметил стреми-
тельное развитие
кур дского региона и
заинтересованность
Китая в участии в
этом процессе.

Курдский чиновник призвал
международные силы сделать
все возможное, чтобы спасти
остающиеся в горах Синджара
езидские семьи. Курдский
депутат парламента Ирака
Махма Халиль призвал между-
народное сообщество спасти
1700 семей езидов, все еще
остающихся в горах, куда они
бежали от нападения исла-
мистских боевиков три месяца
назад. Он подчеркнул, что этим
семьям не хватает самого
необходимого, и они находятся
в "ужасающем положении".

Халиль призвал междуна-
родное сообщество как можно

быстрее приложить серьезные
усилия, чтобы спасти их.
Недавно Министерство оборо-
ны Ирака заявило о том, что
большая партия гуманитарной
помощи была отправлена в

горы Синджара с помощью
самолета. Кроме этого, семьи

часто получают помощь со
стороны Регионального
правительства Курдистана
(КРГ). В августе 2014 года
боевики "Исламского госу-
дарства" вошли в езидский
город Синджар, располо-
женный к северу от Мосула.

Сотни тысяч мирных жителей,
попавших в окружение, были
вынуждены бежать в горы.
Некоторых из них удалось
перевезти в Курдистан через
территорию Сирии.

Президент Барзани встретился с председателем американ-
ского Объединенного комитета начальников штабов

Президент Барзани встретился с Генеральным консулом Китая

Курды призывают спасти езидов, остающихся в горах Синджара
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